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تبديل نشست هاى شعرى  به 
دورهمى هاى غير ادبى

از 19 شهريور تا 6 مهر ماه
بليت سينماها نيمه بها شد

 رئيس سازمان حج و زيارت اعلام كرد
بازگشت حجاج ايرانى از امروز

به بهانه پرپر شدن دانش آموزان نخبه
شكستنى است با احتياط 

حمل كنيد!   
سيد حسين ميربهرسى: از خيــل حوادث تلخى 
كه براى فرزندان و دلبندان مردم در كشــورمان رخ 
داده است، هنوز كشته شدن 6 دانشجوى نابغه و نخبه 
دانشگاه شريف تهران در اسفند 76 را فراموش نكرده ايم. 
همان حادثه ناگوارى كه مريم ميرزاخانى از آن جان به 
در برد و بعدها شد افتخار جهان رياضى و رضا صادقى 
عزيز جان ســپرد و نماند. و يا به ياد داريم كه 10 سال 
بعد يعنى در اسفند سال 86 باز داغدار 22 دانشجوى 

برگزيده، اين بار از دانشگاه خيام مشهد شديم.
بســيارى از ما و بويژه مردم اســتان چهار محال و 
بختيارى به خاطــر دارند كه در مهر ســال 91 در 
غم كشته شــدن 22 دانش آموز دختر كه عموماً از 
شهرستان بروجن بودند، به سوگ نشستند. همان 
مصيبتى كه برايــش يك هفته عــزاى عمومى در 

بروجن و سه روز در استان اعلام شد.
اين ها فقط اشاره اى بود به بعضى از ده ها حادثه مشابه 
طى سال هاى اخير و اين بار و در تازه ترين مورد خبر 
مى رســد كه اتوبوس حامل  دانش آموزان برگزيده 
هرمزگانى كه غالباً از اهالى مينــاب و رودان بودند 
در مســير عزيمت به اردوى فرزانگان استان فارس 
دچار حادثه شده و شمارى كشته و شمارى مجروح 
شده اند كه متأسفانه برخى از مجروحين با از دست 

دادن عضو و حتى خطر قطع نخاع روبه رو هستند.
اى كاش مى شد، مانند برچسب حمل اشياى مهم 
و حساس بر پيشــانى اين عزيزان و ديگر فرزندان 
فرزانه اين آب و خاك با خطى از طلا مى نوشــتيم: 

«شكستنى است؛ با احتياط حمل كنيد».
براســتى در چنين حوادثى چه وظيفه اى داريم و 

چه بايد كرد؟
كمترين مطالبه عمومى و داروى التيام بخش جامعه 
در اين قبيل حوادث، چيزى نيســت جز استعفاى 
فورى مسئول مســتقيم مصيبتى كه رخ داده است 
و اين همان مفهوم مغفول مانده در كشــور ماست. 
راستى چرا تا كنون در هيچ شرايطى شاهد استعفاى 
هيچ مســئولى نبوده ايم؟ صاحبــان صندلى هاى 
چســبنده مديريت و قدرت اگر واقعاً دل در گروى 
خدمت به مردم و دغدغه آنان را دارند كه نبايد نگران 

از دست دادن ميز و صندلى ها باشند.
كافى است به چند مورد مشابه در همين چند سال اخير 
اشاره اى گذرا داشته باشيم: وزير راه مصر دو سال قبل 
و پس از كشته شدن 41 دانش آموز در حادثه تصادف 
اتوبوس استعفا داد. نخســت وزير كره جنوبى پس از 
حادثه غرق شدن كشتى حامل دانش آموزان كشورش، 
اســتعفا داد. حال بماند كه معاون مدير مدرسه اى كه 
مسئول مراقبت از دانش آموزان در طى اين سفر گروهى 
دريايى بوده و اتفاقاً از حادثه جان به در برد، نتوانست 
غم اين واقعه را فراموش كند و با آويزان كردن خودش 
از درخت صنوبرى نزديك محل حادثه به زندگى اش 
خاتمه داد. نخســت وزير لتونى فقط بــه دليل فرو 
ريختن سقف يك فروشگاه مواد غذايى استعفا داد 
و يا ده ها مورد ديگر كه با اندك جســت وجويى در 
اينترنت مى توان به نمونه هاى متعدد آن اشاره كرد.

«متأهل ها» شانس بيشترى براى بهبود 
پس از حمله قلبى دارند

ترجمــه- مريــم 
كاظمى:  ســادات 
پژوهش هــاى جديد 
ثابــت مى كنــد افراد 
متأهلى كه دچار حمله 
قلبى مى شوند، شانس 
بيشترى براى بهبودى 

و حيات نسبت به مجردها دارند.
نتايج بررسى پژوهشگران دانشگاه پزشكى بيرمنگام انگلستان كه 28 
 (ESC ) اوت ســال جارى ميلادى در كنگره انجمن قلب و عروق اروپا
بارسلون مطرح شد، نشان مى دهد، بيماران متأهلى كه دچار حمله قلبى 
مى شوند، نسبت به افراد مجرد شانس بيشترى براى بهبود و ادامه زندگى 
دارند. متخصصان قلب براى رسيدن به اين نتيجه، پرونده پزشكى بيش از 
920 هزار بيمار داراى عوامل خطر بيمارى هاى قلبى عروقى يا سابقه ابتلا 
به حمله قلبى را بررسى كردند. اين بيماران در چند گروه تقسيم بندى 
شدند: مجرد، متاهل، مطلقه و بيوه. آن ها متوجه شدند 25 هزار و 287 
بيمار متأهل كه قبلاً دچار حمله قلبى شده بودند، 14 درصد بيشتر از 

بيماران مجرد شانس بهبود و بازگشت به زندگى را دارند.
اين شــانس زندگى بــا توجه به ســه عامل اصلى خطر پيشــرفت 
بيمارى هاى قلبى يعنى؛ پرفشــارى خون، ديابت نوع 2 و كلسترول 
بالا ارزيابى شد. بر اين اساس شانس بهبود در بيماران متأهل با سطح 
كلسترول بالا 16 درصد بيشتر از افرادى است كه تنها زندگى مى كنند. 
نتايج مشابهى در مورد بيماران ديابتى (14 درصد بيشتر) و مبتلايان 

به فشار خون بالا ( 10 درصد بيشتر) تأييد شد.
به گفته دكتر پلُ كاتـِـر ( Paul Cater) متخصــص قلب و يكى از 
همكاران طرح، اين نتايج نشان مى دهد ازدواج يك حمايت هيجانى 
را براى بيماران در پى دارد كه منجر به كنترل مؤثرتر فشــار خون يا 
كلسترول يا حتى رعايت سبك زندگى سالم تر شده و در نهايت كمك 

به زندگى طولانى تر را در پى خواهد داشت. 
حمله هاى قلبى مشكلات بسيار جدى هســتند كه در صورت نبود 
همســر يكى ديگر از اعضاى خانواده بايد نقش حمايتى و عاطفى از 

بيمار را داشته باشد.
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فناورىپزشكى

ايسنا: شركت «جگوار» تصميم گرفته اســت براى نگه داشتن فرمان خودروها 
در آينده يك طرح هوشمند ارائه كند. فرمان خودرو ها يكى از اجزايى است كه با 
آمدن خودروهاى خودران كم كم حذف خواهد شد و حالا شركت «جگوار لندروور» 
فرمان هوشمندى را براى دورانى كه خودروها خودران بوده و فرمان ندارند، طراحى 
كرده است كه در صورت نياز بر روى خودروها نصب شود. اين فرمان هوشمند كه 
نام آن از سازنده اش گرفته شده، «ساير»(Sayer) نام دارد و مى تواند از خودرويى 
به خودروى ديگر منتقل شود. سامانه هوشــمند اين فرمان بيشتر به عنوان يك 
دستيار عمل مى كند و كاربر را به مركز خدمات دهى خودروهاى خودران متصل 

مى كند.
اين فرمان هوشمند مى تواند زمانى كه كاربر در اتاق نشيمن نشسته است، خودرو را براى كاربر به بيرون از پارك بياورد و با پرسيدن 

مقصد، وى را به مقصد برساند و زمانى كه كاربر بايد هدايت خودرو را در صورت نياز به دست بگيرد به وى اعلام كند.

فرمان هوشمند براى خودروهاى آينده
 

ايسنا: بزودى مى توان از فناورى نانو براى مبارزه مستقيم با بيمارى در بدن انسان 
استفاده كرد؛ زيرا دانشمندان موفق به توسعه نانوروبات هايى شدند كه با سرعت 
بالايى به ســلول هاى ســرطانى نفوذ كرده و در عرض يك دقيقه آن ها را از بين 
مى برد. اين مطالعه كه در مجله Nature منتشر شده، نشان مى دهد كه چگونه 
يك تيم بين المللى محققان از دانشــگاه هاى رايس، دورام و دانشگاه هاى دولتى 
كاروليناى شــمالى با يكديگر همكارى مى كنند تا نانوماشين هاى تك مولكولى 
را آزمايش كرده و بتوانند براحتى از طريق غشــاى سلول هاى هدف گرفته شده 
عبور كرده و دارو رســانى كنند. در يك آزمايش انجام شده در دانشگاه دورام در 

انگلستان، به مدت يك تا سه دقيقه طول كشيد تا نانوروبات ها از ديواره سلول سرطانى پروستات تونل زده و عبور كنند و در نهايت 
بلافاصله موفق به كشتن سلول سرطانى شوند. دكتر «رابرت پال» از دانشگاه دورام كه رهبرى اين پژوهش را بر عهده دارد، معتقد 
است كه اين ماشين ها مى توانند براى درمان انواع سرطان ها، از جمله آن هايى كه به درمان مقاوم هستند، مورد استفاده قرار گيرند.

فناورى نانو به جنگ سلول هاى سرطانى مى آيد

 زندگــى/ رهــا واعظى    
امروزى  گوشى هاى هوشــمند 
هوشمند  گوشى هاى  به  نسبت 
گذشــته باريك تر، ســبك تر، ســريع تر و 
قدرتمندتر شــده اند، اين پيشرفت منطقى 
بى گمان گوشــى هاى هوشمند  است، پس 
آينده نيز تغييرات محسوســى نســبت به 

گوشى هاى امروزى ما خواهند داشت.
 * گوشى هاى هوشمند و تكامل بيشتر

نيويــورك تايمز مى نويســد، بــزودى ما از 
گوشــى هاى هوشــمند امروزى خود خسته 
خواهيم شد و ســراغ ويژگى هاى جديدترى 
براى گوشــى هوشــمند همراهمان خواهيم 
رفت. ابزارهاى مرتبط با گوشى هاى هوشمند و 
فناورى آن ها روز به روز در حال تكامل و توسعه 

هستند و ممكن است ما را شگفت زده كنند.
طرح هاى مفهومى گوشى هاى هوشمند آينده 
توجه بســيارى از جوامع را به خود جلب كرده 
است و از آنجا كه اين طرح ها روى دوربين ها، نرم 
افزارهاى تشخيص چهره و حسگرهاى مختلف 

متمركز شده اند، به نظر هيجان انگيزتر مى آيند.
* فناورى تشخيص چهره

يكى از فناورى هايى كه قرار است بزودى با آن 
دست و پنجه نرم كنيم، سامانه تشخيص چهره 
گوشى هاى هوشمند همراه است. بله درست 
شنيديد، ســامانه تشــخيص چهره! فناورى 
از توســعه لمسى به سمت توســعه دوربينى 
پيش مى رود و از حسگر اثر انگشت به دوربين 

تشخيص چهره ارتقا مى يابد.
بياييد فرض كنيم در آينده اى نه چندان دور، 
يك گوشى هوشمند داراى حسگر تشخيص 
چهره خريدارى كرده ايد و مى خواهيد استفاده 
از آن را آغاز كنيد. وقتى گوشــى را روشــن 
مى كنيد و جلوى صورت خود مى گيريد، گوشى 

با استفاده از حسگرهاى دوربين پيشرفته خود، 
چهره شــما را ثبت مى كند و از شما مى پرسد 
كه آيا شما مالك گوشى هستيد؟ بدين ترتيب 
چهره شما به طور پيش فرض به عنوان چهره اى 
كه مى تواند از گوشى استفاده كند ذخيره و به 
عنوان رمز باز كردن قفل گوشى فعال مى شود.

يا تصور كنيد، با گوشــى جديــد خود به يك 
رستوران در كشورى ديگر رفته ايد و نمى توانيد 
منوى غذا را بخوانيد، براى اين كار تنها كافى 
است كه با استفاده از گوشى خود، يك عكس 
از روى منو بگيريد و سپس منوى ترجمه شده 

به زبان خود را دريافت كنيد. حتى با استفاده از 
دوربين گوشى جديد خود مى توانيد يك ميز 
عســلى مجازى در دكور خانه تان قرار دهيد و 
جابه جا كنيد، سپس ببينيد كه آيا ايده جالبى 

است يا خير؟
* آينده آغاز مى شود

در ماه آينده، شركت اپل تصميم دارد مجموعه 
جديد آيفون را معرفى كند كه داراى فناورى 
تشخيص سه بعدى اشيا و اسكنر چهره است. 
سامســونگ نيز بتازگى جديدترين گوشــى 
هوشمند خود را با سريع ترين دوربين در جهان 

معرفى كرده است. سامســونگ و اپل بزودى 
آينده را براى همه ما آغاز خواهند كرد.

فليپ جيمز جاكوبويتز، مديــر توليد كوالكام 
و ســازنده بســيارى از تراشــه هايى كــه در 
گوشى هاى هوشمند ما وجود دارد، در اين باره 
عنوان كرد: تا سال 2018، دوربين گوشى هاى 
هوشــمند از فناورى هاى كوانتومى برخوردار 

خواهند شد.
جاكوبويتز افــزود: فنــاورى دوربين هاى در 
حال ظهور و توســعه، داراى كليدهايى براى 
ارتقاى ويژگى هاى امنيتى و قدرتمندتر كردن 

برنامه هاى كاربردى است. بدين ترتيب به جاى 
اســتفاده از داده هاى فيزيكى براى افزودن و 
كاســتن امكانات، از داده هاى ديجيتالى بهره 
گرفته خواهد شــد و مردم مى توانند از طريق 
لنز هوشمند گوشــى هاى موبايل خود به دنيا 

نگاه كنند.
* امنيت باورنكردنى

پيش بينى ها نشان مى دهد، گوشى هوشمند 
آينده ما با استفاده از اســكنر چهره و با وجود 
دوربين هاى داراى ســامانه عمق ســنجش، 
مى توانند تغيير محسوسى در زندگى ما ايجاد 

كنند.
ســاى چودهورى، مدير امنيــت محصولات 
كوالكام در اين خصوص گفــت: دوربين هاى 
جديــد مى توانند افزون بر تشــخيص چهره، 
خطوط چشم شــما را نيز تشخيص دهند و با 
وجود چنين امكانى، احتمال تشخيص چهره 

نادرست يك در يك ميليون خواهد بود!
سامانه هاى قديمى تر تشخيص چهره امنيت 
بالايى نداشتند و به راحتى ممكن بود اشتباه 
كنند، اما ســامانه جديد دوربيــن ها، حتى 
تفاوت تصوير سه بعدى فرد را از شخص اصلى 

مى شناسد.
بــا وجــود چنيــن پيشــرفتى، هنــوز هم 
محدوديت هايى براى استفاده از دوربين هاى 
نســل جديد وجود دارد و براساس گفته هاى 
مدير «كوالكام»، ممكن اســت اين دوربين ها 
در تركيب نور خورشــيد با نور مــادون قرمز 
عمل نكنند، اما براســاس نظر كارشناسان و 
تحليلگران فناورى، دوربين هاى تشــخيص 
چهره بزودى جايگزين ســامانه هاى امنيتى 
گوشى هاى هوشمند و ساير فناورى ها خواهند 

شد.

با ورود فناورى جديد تشخيص چهره 

دوربين ها   نقطه  كانونى گوشى هاى هوشمند مى شوند

سه شنبه 14 شهريور 1396
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فرهنگ

مهر: دبیر پانزدهمین 
همایـــــش ادبـــی 
وصل«  »ســوختگان 
جزئیات ایــن دوره از 
همایـــش را کــه به 
شهدای  نکوداشـــت 
زیارت اربعین در حله 
اختصاص یافته است، تشریح کرد. سعید حدادیان 
گفت: در اربعین سال گذشته ما با شهادت تعدادی 
از شهدا در حله مواجه شدیم که مصداق تامّ و تمام 
سوختگان وصل بودند. ما در خرداد امسال فراخوان 
این همایش را منتشــر کردیم. در حال حاضر هم 
حــدود ۱۰۰ اثر دریافت کرده ایــم و در انتظار آثار 
بیشتر هستیم. حدادیان با بیان اینکه در 2 بخش 
شعر و داستان  محدودیتی از نظر تعداد آثار ارسالی 
وجود ندارد، مهلت عنوان شــده در همایش را 2۵ 

شهریور اعلام کرد.

جزئیات همایش »سوختگان وصل« 
محمــود  فــارس: 
حبیبی کســبی، دبیر 
علمی پانزدهمیــــن 
مهرواره شــعر جوان 
انتقــاد از  با  ســوره، 
شــباهت بیش از حد 
معمول آثار شــاعران 
جــوان به یکدیگر، عنوان کرد: از روی دســت هم 
نوشتن و شبیه هم نوشتن به بزرگ ترین مشکل و 
کاستی شعر جوان امروز ما بدل شده است. بخشی از 
این شباهت را می شود با جوان بودن شاعران و اینکه 
آن ها هنوز به تشخص زبانی و تمایز در تصویرسازی، 
مضمون سازی و اندیشه نرســیده اند، توجیه کرد. 
شــاعر از ابتــدای راه می تواند قدم در راه کســب 
تشــخص در زبان شعر و تمایز در ذهنیت شاعرانه 
بگذارد. همچنین قدم در راه کسب اندیشه متمایز 

و متشخص و شخصی بگذارد.

آثار شاعران جوان شبیه هم است 
فرهنــگ: همزمان 
بــا عیــــد غدیــر، 
اندیشه  فرهنگـسرای 
شاهد شـــــعرخوانی 
شاعران آیینــــی در 
ویژه برنامه »غدیریــه« 

خواهد بود. 
گفتنی اســت در این مراســم که با اجرای ســید 
محمدجواد شرافت برگزار می شود، شاعران آیینی 
همچون  سید حمیدرضا برقعی، احمد علوی، هادی 
جانفدا، حافظ ایمانی، مجید لشکری، عمار موحد، 
پیمان طالبی، احمد بابایی و محمد رسولی و مهدی 

زنگنه به شعرخوانی خواهند پرداخت. 
همچنیــن در این برنامه که امروز ســاعت ۱8 در 
آمفی تئاتر فرهنگســرای اندیشــه برگزار می شود، 
مهدی زنگنه در وصف حضرت امیرالمؤمنین)ع( به 

مدح و نغمه خوانی خواهد پرداخت.

شب شعر »غدیریه« امروز در تهران 
مرتضــــی  تسنیم: 
سرهنگی، مدیر دفتر 
ادبیات و هنر مقاومت 
حوزه هنــری، با بیان 
اینکه در دوران جنگ 
تحمیلی اسرایی از ۱۵ 
ملیت در ایران حضور 
داشــتند، گفت: یکی از اسرای عراقی می گفت که 

مهماتشان را از عربستان تأمین می کردند. 
وی در مراســم رونمایی از کتاب »پوتین  قرمزها« 
با بیان اینکه نویســنده و راوی برای نگارش این اثر 
زحمت کشیدند، گفت: یکی از کارهای زمین مانده، 
خاطرات افراد نگهدارنده اسرای عراقی در ایران است 
و »پوتین قرمزهــا« از کارهای اولیه در این زمینه 
اســت. در حال حاضر پرونده فرار اسرای عراقی در 
دســت انجام اســت. این فرارها خیلی کم صورت 

گرفته و فرار موفق هم نداشته ایم.

اسیرداری ایران از ۱۵ ملیت 

کوتاه و خواندنی

ایسنا: رئیــس مرکز سنجش و پذیرش دانشــگاه آزاد از ثبت نام کارشناسی ارشد 
دانشــگاه آزاد از امروز خبر داد. امیررضا شاهانی همچنین گفت: داوطلبان در مورد 
تکمیل ظرفیت سؤال می کنند که باید گفت  با توجه به سنوات گذشته امسال نیز 
تکمیل ظرفیت خواهیم داشت و بر مبنای ظرفیتی که شورای گسترش وزارت علوم 
اعلام کرده اســت، اقدام به پذیرش دانشــجو خواهیم کرد. وی با بیان اینکه برخی 
از داوطلبان ثبت نام نمی کنند تا در تکمیل ظرفیت شــرکت کنند، گفت:  ظرفیت 
واحدهای خوب دانشــگاه  آزاد پر شــده است و امکان ثبت نام در این واحدها وجود 
نخواهد داشت. شاهانی اظهار کرد: برای دکترا و کارشناسی ارشد با هماهنگی  که با 
سازمان سنجش صورت گرفته است، به زودی مرحله تکمیل ظرفیت خواهیم داشت 
و داوطلبان می توانند در این تکمیل ظرفیت شرکت کنند که احتمالاً هفته آینده 

ثبت نام تکمیل ظرفیت دکترا اعلام خواهد شد. 
او افزود: نتیجه کارشناسی با آزمون دانشگاه آزاد تا پنجشنبه 23 شهریورماه جاری از 

طریق وب سایت www.azmoon.org  اطلاع رسانی می شود.

دانشگاه

ثبت نام کارشناسی ارشد 
دانشگاه  آزاد از امروز 

فرهنگ: سومین لیگ بازی های رایانه ای ایران به عنوان بزرگ ترین مسابقات تاریخ 
بازی هــای رایانه ای، با حضــور نزدیک به 7 هزار بازیکــن زن و مرد صبح دیروز در 
مجموعه برج میلاد تهران آغاز شد تا رکورد تعداد کل شرکت کنندگان، رکورد تعداد 
شــرکت کنندگان زن و رکورد شرکت کنندگان در مسابقه یک بازی ایرانی شکسته 
شود. در این رقابت ها 6 هزار و 9۰۵ نفر به رقابت خواهند پرداخت که حدود ۱۰ درصد 
شرکت کنندگان، زن هستند. این نخستین بار است که بانوان از یک مسابقه بازی های 
رایانه ای چنین استقبال گسترده ای می کنند. گستره جغرافیایی شرکت کنندگان نیز 
بسیار متنوع است و بازیکنان از سراسر ایران، از خوزستان و سیستان و بلوچستان گرفته 
 تا خراسان، گیلان، یزد، آذربایجان و کرمان و... در این مسابقات حضور یافته اند. بازی های 
 PES 2۰۱7 و FIFA 2017 در 2 کنسول پلی استیشن 4 و اکس باکس 36۰، بازی 
 Clash Royale و بازی ایرانی Quiz of Kings برای گوشی های هوشمند و بازی

 Counter Strike Global Offensive برای کامپیوتر، رشته های سومین لیگ 
بازی های رایانه ای ایران هستند.

صنایع فرهنگی 

لیگ بازی های رایانه ای 
رکورد شکست 

قدس گزارش می دهد 

تبدیل نشست های شعری به دورهمی های غیرادبی 
 فرهنــگ/ مهدیه قمری  رشــد برگزاری 
جلسات و نشســت های ادبی در سال های اخیر 
بسیار قابل توجه بوده زیرا از یک سو تنوع تعداد 
آثار چاپ شده افزایش یافته است و از سوی دیگر 
نیز به انتقال تجربه های ادبی و هنری شاعران و 

نویسندگان منجر می شود. 
امابه نظر می رسد که یک ضعف یا نکته منفی در 
برگزاری این نشست ها وجود دارد و آن این است 
که بیشتر این نشست ها در برخی موارد از هدف 
اصلی خود دور شــده اند و به وسیله ای برای ابراز 
وجود برخی چهره های ناشناس در عرصه شعر یا 
شاعرانی که صلاحیت ادبی چندانی ندارند، تبدیل 

شده اند. 
حال سؤال اینجاست که آیا معیاری برای برگزاری 
مناسب جلسات و نشست های ادبی وجود دارد تا 
این برنامه ها سبب ارتقای شعر و شناخت شاعران 

مستعد کشور شود؟ 
اهمیت برگزاری نشســت ها و جلســات ادبی با 
رویکرد شناسایی ضعف ها و رفع آن ها سبب شد 
تا در قالب تهیه گزارشی، نظر برخی از شاعران و 
نویسندگان فعال و پیشکسوت را جویا شویم که 

مشروح آن را در ادامه می خوانید. 

 عمده نشست ها با افت کیفی روبـه رو 
شده اند 

عبدالجبـــار کاکایی در 
ما  با خبرنگار  گفت وگو 
اظهار می دارد: نشست ها 
و جلســـات ادبــی به 
شــرطی می تواننــد به 
شناخت  و  شعر  ارتقای 
شــاعران مســتعد کمک کنند کــه گرداننده 
این جلســات آثار ادبی را درک کــرده و درباره 
نشست های ادبی و مؤلفه های مهم آن تخصص 

داشته باشد. 
شــاعر مجموعه شــعر »فرصــت نایــاب« با 
انتقاد از برگزاری بیشــتر نشســت ها و جلسات 
ادبی که امروزه شــبیه کلاس درس شــده اند، 
می گوید: در جلســات معمولاً یک نفر به عنوان 

مدرس به بررســی آثار ادبی می پردازد و ســایر 
شرکت کنندگان تنها به حرف های مدرس مذکور 
گوش می کنند. متأسفانه  عمدة شرکت کنندگان 
این گونه نشست ها و جلسات نوآموزند و نمی دانند 
که در این جلسات فقط نباید شنونده باشند بلکه 
باید موضوعات ادبی را مورد بحث و بررسی قرار 

دهند. 
او که تاکنون مجموعه اشعاری همچون »حتی 
اگر آیینه باشی«، »سال های تاکنون« و »آوازهای 
واپسین« را به چاپ رسانده است، ادامه می دهد: 
متأسفانه در ســال های اخیر عمده نشست ها و 
جلســات ادبی با افت کیفی روبه رو شده اند و به 
نظر می رسد که علت این موضوع عدم دلسوزی 
مســئولان و گرداننده های جلسات ادبی مذکور 
باشد.  مدرس و مدیر خانه شعر بنیاد نویسندگان 
و هنرمندان کشور با ابراز تأسف از عدم دلسوزی 
فعالان عرصه ادبیات به این حوزه، متذکر می شود: 
برگزاری نشســت های ادبی جزئــی از مدیریت 
فرهنگی کشور محســوب می شود و نیاز دارد تا 
بودجه دریافت شــده برای این جلسات در قالب 

بهره گیری از استادان و کارشناسان باتجربه همراه 
با ایجاد فضایی مناســب برای نقد و بررسی آثار 
ادبی مورد استفاده قرار گیرد تا به رشد و ارتقای 
شعر و شناخت شاعران مستعد کشور کمک شود. 
او که تاکنون مقالات و نقدهای فراوانی درباره شعر 
این روزگار در مطبوعات به چاپ رســانده است، 
اضافه می کند: اگر به ارتقای کیفی نشست های 
ادبی توجهی نشــود، اهداف این جلسات تأمین 

نمی گردد. 

 پاتوق هایی که دورهمی های غیـرادبی 
شده اند 

یکـــی از شــــاعران و 
نیز  ادبی  پژوهشــگران 
در گفت وگو با خبرنگار 
ما با اشــاره به اینکه در 
انجمن هــای  گذشــته 
ادبی ای وجود داشت که 
به صورت جدی و با حضور استادان و پیشکسوتان 
شعر و ادب فعالیت می کردند، بیان می کند: علاوه 
بر اینکه تعداد زیادی از شــاعران این جلسات از 
چهره های شاخص و معروف بودند، شاعران جوان 
نیز برای اینکه بتوانند به شــناخت کافی از شعر 
برسند و تجربه کسب کنند، مراحل مختلفی را 

قدم به قدم می گذراندند. 
رضا اســماعیلی با اشــاره به اینکه هر زمان بار 
علمی شاعران جوان در نشست ها و جلسات ادبی 
سال های گذشته ارتقا می یافت، آن ها می توانستند 
در جلسات مذکور نقش پررنگ تری داشته باشند، 
اضافه می کند: آن ها طی هر جلســه پیشــرفت، 

تشویق می شدند و این موضوع به شاعران جوان 
برای ادامه مســیر انگیزه مــی داد. او که تاکنون 
مجموعه اشعاری همچون »حنجره سرخ عشق«، 
»عاشقانه های شرقی« و »بوی گل در می زند« را 
به چاپ رسانده اســت، اظهار می دارد: متأسفانه 
بیشتر پاتوق های ادبی که در سال های اخیر برگزار 
می شوند، تبدیل به دورهمی های غیرادبی شده اند. 
این شاعر و پژوهشگر ادبی با اشاره به اینکه امروزه 
نشســت های ادبی بیشــتر اصطلاحاً نوعی نان 
قرض دادن برخی از شاعران به یکدیگر است، ادامه 
می دهد: در این نوع از جلسات در حالی همیشه 
نکات مثبت و قوی آثار بیان می شود که اگر نکات 
ضعف مورد بحث و بررسی قرار نگیرد، بی تردید 
پیشرفتی نیز در اشعار شاعران ایجاد نمی شود و 

شعر آن ها از نظر کیفی ارتقا پیدا نمی کند. 
اسماعیلی شعری را قابل قبول بر می شمارد که 
در انجمن های ادبی به صورت جدی مورد بحث و 
بررسی شاعران پیشکسوت قرار گیرد و می افزاید: 
یکی از نکات مهم شــاعران پیشکســوت کشور 
این اســت که آن ها همواره بــه دنبال یادگیری 
موضوعات و تجربیات جدید در عرصه ســرودن 
شــعر هســتند تا آثار خود را ارتقا دهند اما این 
مهم در میان شــاعران جوان دیده نمی شــود یا 
کمتــر وجود دارد.  او با اشــاره به اینکه در حال 
حاضر تعداد کمی از جلسات و نشست های ادبی 
از ارتقای کیفی و ویژگی های مناسب برخوردارند، 
می گوید: متأسفانه دیده شــده است که برخی 
از جلســات ادبی تنها عنوان »ادبــی« را یدک 
می کشــند زیرا موضوعات غیرادبی در آن مورد 

بحث قرار می گیرد. 
این شاعر و پژوهشــگر ادبی با بیان اینکه امروز 
بسیاری از جلسات ادبی کارکردهای اصلی خود 
را ندارند، از این موضوع انتقاد می کند و می افزاید: 
شــاعران باید در محافل ادبــی علاوه بر خواندن 
اشــعار خود، به دنبال انتقادها و رفع کاستی های 
آثار خود باشــند زیرا تعریــف و تمجید تا حدی 
خوب اســت اما ارائه و شنیدن انتقادات می تواند 
تأثیر قابل توجهی در خلق آثار بهتر و نیز شناخت 

از شعر و شاعران مستعد کند.

گزارش خــبری

روند اجرایی آزمون استخدامی شرکت های 
دانش بنیان و خصوصی آغاز شد 

آزمونی که در آن مهارت مهم است نه مدرک 
 فرهنگ/ آرش شــفاعی  فرآیند اجرایی نخستین آزمون استخدام 
شــرکت های خصوصی و دانش بنیان با حمایت معاونت علمی و فناوری 

ریاست جمهوری از امروز آغاز شده است. 

در این آزمون همه کســانی کــه دارای مهارت و توانایی اســتخدام در 
شرکت های خصوصی و دانش بنیان هستند، می توانند بدون لحاظ کردن 
اولویت های آزمون های مرســوم نظیر مدرک تحصیلی، در 266 عنوان 

شغلی ثبت نام کنند. 
محمدحسین قمری، سرپرســت اجرایی این آزمون، دیروز در نشستی 
خبری گفت: این آزمون در چند مرحله برگزار می شود. نخستین مرحله 
از ساعت 8 صبح امروز آغاز می شود و داوطلبان می توانند تا 26 شهریور 
با مراجعه به ســایتinre.ir  ثبت نام کننــد. در مرحله بعدی داوطلبان 
باید در یک آزمون اینترنتی که اواخر مهر یا اوایل آبان برگزار می شــود، 
شرکت کنند و به پرسش های مهارتی و شخصیتی پاسخ دهند. نتایج این 
آزمون در آذرماه اعلام می شود. سپس بین 2۰ تا 3۰ هزار نفر برای آزمون 
حضوری و به منظور راســتی آزمایی آزمون و سنجش مهارت ها دعوت 
می شوند. آزمون در تهران و ۵ منطقه کشور برگزار می گردد . پیش بینی 
ما پذیرفته شدن ۵ هزار نفر است که ممکن است تعداد آن ها افزایش یابد. 
بــه گفتــه وی، آزمون حضوری دی تا اســفند 9۵ علاوه بــر تهران در 
استان های خراســان رضوی، اصفهان، آذربایجان شــرقی، خوزستان و 

هرمزگان برگزار خواهد شد. 

 آزمون به همراه مشاوره شغلی 
قمری با بیان اینکه شــرکت های دانش بنیان، شــرکت های مستقر در 
شهرک های صنعتی و پارک های علم و فناوری و شرکت های خصوصی 
مخاطبان این آزمون هستند، گفت: ما کسانی که در این آزمون برگزیده 
نشوند را رها نخواهیم کرد. به همه شرکت کنندگان کارنامه ای تفصیلی 
ارائه خواهد شــد و به آن ها در مورد دلایل برگزیده نشــدن، مهارت ها و 
آموزش های مورد نیاز برای پیداکردن شغل و تخصص مناسب مشاوره ارائه 
خواهد شد و مراکز آموزشی مرتبط با هر مهارت نیز به شرکت کنندگان 
معرفی می شــود.  وی با بیان اینکه شرکت های دولتی زیادی متقاضی 
اســتفاده از این شیوه استخدامی هســتند، تأکید کرد: علی رغم تمایل 
مجموعه های دولتی، این مؤسسات مشکلات قانونی جدی برای استفاده 
از این شیوه دارند ولی تأثیرگذاری آزمون های مهارت سنجی که تاکنون 3 
دوره آن برگزار شده و ایجاد فرهنگ مهارت سنجی به جای مدرک گرایی، 
ممکن اســت در آینده باعث شود که شیوه استخدام شرکت های دولتی 
نیز تغییر یابد.  به گفته سرپرست اجرایی آزمون، دسته های شغلی مورد 
درخواست شامل 8 دســته اجرایی و فنی؛ خدماتی، رفاهی و آموزشی؛ 
طراحی، رســانه ای، بازاریابی و فروش؛ فناوری اطلاعات؛ کارشناســی و 
مهندســی؛ مالی و حقوقی و اداری؛ و مدیریتی اســت و برای هر شغل 
چندین موقعیت شغلی مختلف پیش بینی شده است.  وی وجود فرصت 
برابر برای همه شرکت کنندگان در آزمون بدون اولویت مدرک تحصیلی 
و تنوع کاری مشاغل را از ویژگی های این شکل از آزمون های استخدامی 
برشــمرد و نکته مهم و کلیدی این آزمون را تمرکز تخصصی بر موضوع 
مهارت دانســت. قمری افزود: متقاضیان شــرکت در آزمون به وســیله 
تست های کامل و بومی سازی شده شخصیت شناسی بررسی می گردند و 
در نهایت تشخیص داده می شود که افراد برای کسب چه شغلی تناسب 
بیشــتری دارند. این نتایج به همراه راهنمای شغلی آزمون به متقاضیان 
ارائه می شود و می تواند برای آزمون های بعدی نیز مورد استفاده داوطلبان 

قرار گیرد. 
به گفته وی، شــرکت کنندگان در این آزمون علاوه بر معرفی به 3 هزار 
و ۱2۵ شــرکت دانش بنیان، به بیش از ۱6 هزار شرکت خصوصی عضو 
شــهرک های صنعتی و دیگر شرکت های خصوصی بزرگ کشور معرفی 
خواهند شد تا شــکاف موجود میان بیش از 3 میلیون داوطلب بیکار و 
بیش از 8۰ هزار شــرکت خصوصی بزرگ برای تأمین نیروی انسانی به 

تدریج پر شود. 

آنچه می خوانید

متأســـفانه در ســــال های اخیر 
عمده نشســت ها و جلسات ادبی 
با افت کیفــی روبه رو شــده اند 
و به نظر می رســد کــه علت این 
موضوع عدم دلســوزی مسئولان 
و گرداننده هــای جلســات ادبــی 
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هــنر

ایسنا: مدیرکل دفتر 
هنرهــای تجســمی 
تأکید  ارشــاد  وزارت 
کرد: ما آمادگی داریم 
فعالیـــت های  کــه 
حوزه  در  اجرایــــی 
هنرهای تجســمی را 

به انجمن های تخصصی بسپاریم. مجید ملانوروزی 
با اشــاره به نامه دفتر هنرهای تجسمی خطاب به 
انجمن های هنری درباره درخواســت از انجمن ها 
برای ارائه پیشنهادهایشــان در این زمینه، گفت: 
پیشنهادهای همه انجمن ها هنوز نرسیده است. ما 
همیشه آماده تعامل هستیم و برای این پیشنهادها 
ضرب الاجل تعیین نکرده ایم. امسال آقای صالحی  
امیری در جلســه ای که با مســئولان انجمن های 
هنری داشــت، قول داد که به انجمن ها کمک و از 

آن ها حمایت کند.

همیشه آماده تعاملیم 
ایلنا: بلیـــت تمامی 
ســـینماهای سراسر 
از 19 شهریور  کشور 
همزمان بــا روز ملی 
هفته  پایان  تا  سینما 
دفاع مقــدس نیم بها 
شده اســت. غلامرضا 

فرجی اعلام کرد که بلیت تمامی سینماهای سراسر 
کشور از 19 شهریور تا پایان شهریور نیم بها شده اند.

 وی با اشاره به مصوبات جلسه روز گذشته شورای 
صنفی نمایش، گفت: اکران فیلم های »ماجان« به 
کارگردانی رحمان سیفی آزاد  در گروه استقلال به 
جــای  »فصل نرگس«، فیلم »نگار« به کارگردانی 
رامبد جوان به جای »زادبــوم« در گروه زندگی و 
نیز فیلم »من و شارمین« به جای »ساعت 5 عصر« 
در گروه قدس از روز چهارشــنبه 15 شهریور آغاز 

می شود.

بلیت سینماها یک هفته نیم بها شد 
مهــر: کرامـــــت 
پورشهســــــواری، 
کارگـــردان سینـما، 
گفــــــت: درحــال 
حاضر مشغول نگارش 
عنوان  با  فیلمنامه ای 
خورشــید«  »حریم 

هســتم که فکر می کنم تا یک مــاه دیگر کارهای 
نگارش آن به پایان می رسد. این کارگردان بیان کرد: 
»حریم خورشید« به صورت موازی 3 قصه را پیش 
می برد. یک بخش از این فیلم درباره افرادی است 
که در داخل ایران با تروریست ها مبارزه و از مرزهای 
ایران محافظت می کنند، بخــش دیگر مربوط به 
مدافعان حرم می شود و رزمندگان ما که در سوریه 
مبارزه می کنند. وی ادامه داد: قسمت سوم این فیلم 
نیز درباره جنگ فرهنگی اســت. این قصه ها نقطه 

تلاقی دارند و به یکدیگر مربوط می شوند. 

از مدافعان حرم تا جنگ فرهنگی 
مهر: محمد تهامی نژاد 
معتقـــد اســـت که 
جشــنواره فیلم فجر 
بخـــش  نمی توانــد 
مســتند را از خــود 
منفک کنــد زیرا این 
بخش هــم جزئی از 

سینمای ایران اســت. رئیس هیئت مدیره انجمن 
صنفی کارگری کارگردانان سینمای مستند استان 
تهران گفت: جشنواره فیلم فجر بزرگ ترین جشنواره 
سینمای ایران است و سینمای ایران هم شامل آثار 
مستند، کوتاه، انیمیشن و داستانی می شود به همین 
دلیل فیلم مستند نباید از بزرگ ترین جشنواره فیلم 
ایران حذف شــود. اگر قرار است فیلم مستند را از 
جشنواره فیلم فجر حذف کنند، بهتر است نام این 
جشنواره را »جشنواره سینمای داستانی فجر« اعلام 

کنند. 

مستند نباید از جشنواره حذف شود 

چهره - خبر

ایســنا: تهیه کننده برنامه »یک بار دیگر« گفت: این برنامه با موضوع اقتصادی و 
کارآفرینی و اجرای احمد نجفی )بازیگر( از مهر ماه در قالب 13 قسمت به روی آنتن 
خواهد رفت. آرش داوودی ادامه داد: »یک بار دیگر« از مهرماه، جمعه ها ساعت ۲1 
از شبکه 5 سیما پخش خواهد شد. مهمانان سری اول این برنامه که در عید پخش 
شد، هنرمندان بودند. ما در سری اول این برنامه با هنرمندان گفت وگو انجام دادیم و 
مسائل هنری و اجتماعی را دنبال کردیم. اما رویکرد سری دوم برنامه ما کارآفرینی 

و مسائل اقتصادی است. 
او با اشــاره به مهمانان ســری دوم »یک بار دیگر«، افزود: بخشــی از مهمانان ما 
کارآفرینان موفق کشــور هستند که آن ها را دعوت می کنیم تا از تجربیاتشان بهره 
بگیریــم و به مردم منتقل کنیم؛ کارآفرینانی کــه عمدتاً تولید و انتقال علم انجام 
می دهند. همچنین بخش دیگر مهمانان ما مسئولان حوزه اقتصادی کشور هستند 
مانند وزیر اقتصاد، رئیس کل بانک مرکزی، مؤسســات و بنگاه های اقتصادی مالی 

دولت. 

تلویزیون

»یک بار دیگر« 
با احمد نجفی از مهرماه 

فارس: نویسنده، کارگردان و بازیگر پیشکسوت تئاتر کشور پس از تماشای نمایش 
»بنگاه تئاترآل« گفت: برای پیشرفت هنرمندانی که در عرصه نمایش های آیینی و 
سنتی بویژه نمایش های شادی آور حضور جدی دارند، برگزاری کارگاه های آموزشی 
تخصصی امری واجب است. علی نصیریان گفت: به یک نکته اعتقاد راسخ دارم که 
برای پیشرفت هنرمندانی که در عرصه نمایش های آیینی و سنتی بویژه نمایش های 
شــادی آور حضور جدی دارند. وی تصریــح کرد: نمایش تخت حوضی قابلیت های 
فراوانی دارد که می توانیم از این نشانه ها برای تئاترهای صحنه ای نیز استفاده کرد. 
ای کاش این فرصت پیش می آمد که بتوانم تجربیات خودم در عرصه های مختلف 
نمایش های آیینی و سنتی را تا زمانی که زنده هستم در اختیار هنرمندان جوان قرار 
دهم و با آن ها از نزدیک حرف بزنم. وی افزود: وقتی من نمایشنامه می نوشتم هیچگاه 
به این موضوع فکر نمی کردم که این آثار را کارگردانان دیگر نیز اســتفاده کنند، به 
همین جهت وقتی می بینیم تعدادی از هنرمندان ما این نمایشــنامه را برای اجرا 

انتخاب و تغییراتی را درآن ایجاد می کنند فضا برایم جالب توجه می شود.

تئاتر

می خواهم از نزدیک 
با جوانان حرف بزنم 

 هنر/ تکتم بهاردوســت  تعداد فیلم های 
توقیفی سینمای ایران در حال حاضر کم نیست 
اما به رایزنی برای نمایش تعدادی از آن ها می شود 
امیدوار بود. با وجود مشکلات عدیده ای که برای 
نمایش فیلم هایی مثل »خانه دختر« و »رستاخیز« 
وجود دارد، هنوز راه برای بازگشت آن ها باز است. 
البته موضوع ممیزی در سینمای ایران و از ابتدا تا 
اکنون مسیر پرفراز و نشیب و بعضاً متفاوت و گاه 
متناقضی را پشت ســر گذاشته است. از آنجا که 
مسئله ممیزی در سینما متأثر از شرایط مستقیم 
سیاسی و در مرحله بعدی فاکتورهای فرهنگی، 
اقلیمی، جغرافیایی و دینی بوده و هست، نمی توان 
محدوده روشن و دقیقی برای اعمال آن مشخص 
کرد. بوده اند فیلم هایی که در دوره یک مدیر وزارت 
ارشاد توقیف شده و در دوره مدیر بعدی به نمایش 
درآمده اند. در هفته های اخیر شــیوه جدیدی در 
اعمال سیاســت های توقیف وزارت ارشاد اعمال 
شــده اســت. عدم صدور مجوز ســاخت برای 
فیلمنامه های پیشنهادی محمدحسین مهدویان 
و ســعید روستایی نمونه ای از این سیاست است. 
گفته شده است که اعضای شورای صدور مجوز به 
یکی از این کارگردان ها توصیه کرده اند که ساخت 
این فیلم ها به صلاحش نیســت و به دیگری نیز 
گفته اند که تهیه کنندة معرفی شده صلاحیت فنی 
ســاخت فیلم را ندارد. به نظر می رسد که از این 
به بعد به جای توقیف فیلم پس از ساخت شاهد 
ارائه توصیه های مصلحانه بــه کارگردان ها برای 
واردنشدن در فرآیند ساخت فیلم خواهیم بود تا 
هزینه های سیاسی و فرهنگی توقیف فیلم نیز از 

دوش وزارت ارشاد برداشته شود. 

 آقایان اصلًا کارشان را بلد نیستند 
محسن محسنی نســب، تهیه کننده و کارگردان 
سینمای ایران، نظارت ســازمان سینمایی برای 
دادن مجوز ســاخت فیلم را حق این ســازمان 
می داند و می گوید: به هر شــکل ما خانواده داریم 
و از آنجایــی که برای ســاخت هر فیلمی  هزینه 
هنگفتی صرف می شود، اگر این فیلم به هر عنوانی 
قابل نمایش نباشد، ســرمایه گذار و تهیه کننده 

متضرر می شوند. 
وی با اســتقبال از اعمــال نظارت ها قبل از دادن 
پروانه ســاخت، می گوید: اما اینکه این نظارت ها 
چگونه انجام می شــود خیلی مهم است. همین 
امســال چند فیلم داشــته ایم که برای تماشای 
خانواده ها اصلاً مناسب نیستند؟ اما این هیئتی که 
آنجا حضور داشته  و نظارت کرده  و پروانه ساخت 
و نمایش داده انــد، در دادن هر ۲ پروانه کم کاری 
کرده اند. این نشــان می دهد که این آقایان اصلًا 
کارشان را بلد نیســتند چون به جای نظارت بر 
روی دیالوگ های ســخیف و موضوعات مبتذل، 
برای موضوعاتی حساسیت به خرج می دهند که 

فرهنگی تر و سیاسی هستند.  
این تهیه کننــده می افزاید: وگرنه همین شــورا 
چرا باید به فیلمســازی که پیش تر امتحانش را 
پــس داده، برای بار دوم و چندم مجوز ســاخت 
ندهد؟ مشکل اینجاست که ندادن پروانه ساخت 
به فیلم این کارگردان جوان موفق از ســوی این 
مجموعه حتماً برای این است که حرف سیاسی 

باب طبعشان را نزده است. فیلتر این آقایان فیلتر 
سیاسی و فکری آن هاست. متأسفانه دادن مجوز به 
فیلم ها در کشور ما کاملاً سلیقه ای است و این ها با 
ممیزی های بدشان باعث ریزش مخاطب شده اند. 

 اینکه می گویند صلاح نیست یعنی چه؟ 
سید ضیاء  هاشمی،  رئیس اتحادیه تهیه کنندگان 
سینماي ایران، با ابراز نارضایتی از اعمال ممیزی  

قبــل از تولید فیلم، معتقد اســت: مــا باید به 
تهیه کنندگان فیلم ها اعتماد کنیم.  تهیه کننده ای 
که در گذشــته کار خوبی داشته است باید بتواند 
فیلم دلخواهش  را بســازد. بنابراین ما معتقدیم 
پروانه ساخت با مسئولیت تهیه کننده باید بی هیچ 
موردی صادر شــود. مگــر روزنامه هــا برای هر 
شماره می روند و مجوز چاپ می گیرند؟ نه! همه 
مسئولیت چاپ یک روزنامه با مدیرمسئول است و 

تهیه کننده هم مدیرمسئول یک فیلم است. 
وی با تأکید بر اینکه ما در ســاخت فیلم ها مرتباً 
با سلیقه شخصی مواجهیم، اضافه می کند: چرا ما 
نباید به تهیه کننده اعتماد کنیم؟ این آقایان فکر 
می کنند للۀ تهیه کننده هستند و باید آن ها را بزرگ 
کنند. چرا فکر می کنیــم این ها هیچ وقت بزرگ 
نمی شوند و ما مرتب باید پشتشان بایستیم؟ اینکه 
می گویند صلاح نیست یعنی چه؟ اگر تهیه کننده 
یا کارگردانی صلاح و مصلحت خودش را نمی داند، 
دیگر مشکل اوست. ولی چرا پروانه ساخت نباید 
زیر نظر تهیه کننده صادر شــود؟ ما باید کار را به 

تهیه کننده بسپاریم ولی شورای پروانه ساخت با 
این قضیه سلیقه ای برخورد می کند. ما الان آماری 
داریم که 76 فیلم در مراحل مختلف تولید هستند 
که 50 و انــدی از این فیلم ها اصلاً قابلیت اکران 
ندارند. چرا؟ الان با چه سیاستی پروانه ساخت این 
فیلم ها صادر شــده است؟ در این میان هیچ کس 

مسئولیت این قضیه را بر عهده نمی گیرد. 
وی با طرح این پرسش که چرا شخص تهیه کننده 
نباید در دادن مجوز ساخت دیده شود، می افزاید: 
شورای صدور پروانه ساخت فقط باید برای تنظیم 
بازار وارد میدان شود وگرنه زمانی که تهیه کننده 
پذیرفت باید پروانه ساخت صادر شود. چرا باید به 
فلان تهیه کننده یا بهمان کارگردان بگوییم صلاح 

نیست شما این فیلم را بسازید؟ 

 پروانه ساخت سیر طبیعی ندارد 
شــفیع آقامحمدیان کارگردان دیگری است که 
نظارت و ســختگیری قبل از ســاخت را یک امر 
قانونــی می داند و می گوید: اینکه وزارت ارشــاد 
بخواهد قبــل از چــاپ نظارت کامــل بر روی 
فیلمنامه ها داشته باشــد اصلاً چیز بدی نیست 
اما اگر قرار است برای دادن این مجوزها شخصی 
برخورد شود، این دیگر جای حرف دارد. چرا نباید 
به کارگردانی که قبلاً امتحانش را پس داده و یک 
کارگــردان انقلابی اســت و می داند خط قرمز ها 
کجاست، اعتماد شود و مجوز ساخت فیلمش را به 

بهانه اینکه صلاح نمی دانیم، صادر نکنند؟ 
وی می افزاید: وجود چندین فیلم توقیفی نشــان 
می دهد که دوســتان مــا قبــلاً در دادن مجوز 
ساخت ها حساســیت لازم را به خرج نداده اند و 
همان طــور که می دانید ضرر هــای زیادی از این 
بابت متوجه سرمایه گذار و حتی مردم شده است. 
مــن با این قضایا موافقم. اینکه قبل از چاپ برای 
دادن مجوز ساخت حساسیت به خرج داده شود، 
نشان می دهد که جریان فرهنگی دارد روال عادی 
خودش را طی می کند و حتی جای تشــکر هم 
دارد. ولی آن طور که معلوم است، در این چند ساله 
اخیر با مسائل سینما اندکی سلیقه ای برخورد شده 

که این آزاردهنده است.

خــبر

نامزدهای دومین  جایزه  »دعبل« معرفی شدند 
هنر: آثــار راه یافته به مرحله  نهایی 
دومین دوره   جایزه »دعبل« )کتاب 
ســال عاشــورا( در 4 گروه  ادبیات؛ 
 فرهنگ و تاریــخ؛  ترجمه؛ و  کودک 
و نوجوان مشخص شدند. در رشته 
شعر مجموعه شعرهای » آتش مهر« 
سروده غلامرضا سازگار )نشر ستاره 
قطبــی(،  »نینوا« اثر صابــر امامی 
)انتشارات هنر رسانه  اردیبهشت( و 

» آب و آبرو« سروده عبدالزهرا قریب )نشر جمهوری( معرفی شده اند. 
در رشــته نوحه کتاب های » مراثی خوشدل« از مهدی آصفی )نشر ستاره 
قطبی(، »  نوای خیمه گاه 7« اثر عابدین کاظمی )شــرکت چاپ و نشــر 
بین الملل(، »  عاشــورای ساری« از علی رمضانی )نشــر  هاوژین( و » یک 
ماه خون گرفته 10« اثر غلامرضا ســازگار )نشــر ســتاره قطبی( به دور 
نهایی راه یافته اند. در این بخش و در رشــته ادبیات داســتانی کتاب های 
» شب های حرم خانه« نوشــته مریم بصیری )نشر اسم(، »  اربعین طوبی« 
تألیف سیدمحسن امامیان )انتشــارات کتاب جمکران(، » یادداشت های 
یک سفر غیرقانونی« نوشته سیدعلی کاشفی خوانساری )انتشارات احیا(، 
»  فردا مســافرم« اثر مریم راهی )کتاب نیستان( و » عمود 1400« نوشته 
علی اکبر والایی )انتشارات احیا( انتخاب شده اند. در رشته ادبیات نمایشی 
این کتاب ها به دور نهایی رســیده اند: » اسب ها« نوشته محمد رحمانیان 
)انتشارات نیلا(، » هفده مجلس شبیه خوانی« اثر مرید قنبری ننیز )انتشارات 

اطلاعات( و » همسایه آقا« نوشته حسین کیانی )نشر افراز(. 
همچنین کتاب های » فهرســت توصیفی مراثی و مقتل نامه های خطی« 
تألیف یوســف بیگ باباپور و مســعود غلامیه )انتشــارات منشور سمیر(، 
» محتشم نامه« نوشته مهدی امین فروغی )دفتر نشر فرهنگ اسلامی(، » بند 
بند عشــق« تألیف حمیدرضا جدیدی )انتشارات چکامه باران( و » فیض 
روح القدس« نوشــته مهدی امین فروغی )دفتر نشر فرهنگ اسلامی( به 

عنوان نامزدهای نهایی در رشته پژوهش ادبی معرفی شده اند. 

 کتاب های برگزیده تاریخی و ترجمه 
در گروه فرهنگ و تاریخ و در رشــته تصحیح  »  شــرح زیارت عاشورا« اثر 
محمدحسین درایتی )پژوهشکده باقرالعلوم( و » تصحیح و منبع شناسی 
کتاب الملهوف« اثر مصطفی صادقی کاشانی )پژوهشگاه علوم و فرهنگ 

اسلامی( برگزیده شدند. 
در رشــته پژوهش فرهنگی » ســلوک ماتم« نوشته سیدمسعود عمرانی 
)انتشــارات خیمه( و » عار یا شعار« نوشته مهدی مسائلی )نشر آرما( و در 
رشته پژوهش اجتماعی کتاب های » فرهنگ سوگ شیعی« نوشته محسن 
حســام مظاهری )انتشارات خیمه(، » توغ های ایرانی« اثر محمد مشهدی 
نوش آبادی )دفتر پژوهش های فرهنگی( و » مناسک مذهبی زنانه« نوشته 
مژگان دستوری )انتشارات خیمه( به دور نهایی راه یافته اند.  همچنین در 

رشته های  مقتل و  پژوهش تاریخی هیچ اثری به مرحله  نهایی راه نیافت. 
در گروه ترجمه و رشته  ترجمه به فارسی این کتاب ها برگزیده شدند و به 
دور نهایی راه یافتند: » زینب بانوی قهرمان کربلا« نوشته فاطمه بنت الشاطی 
با ترجمه سیدجعفر شهیدی )دفتر نشــر فرهنگ اسلامی(، » ابوالشهدا« 
نوشته عباس محمود عقاد و ترجمه غلامحسین انصاری )شرکت چاپ و 
نشر بین الملل(، » روضه الاحباب« ترجمه  مظهر ادوای )بنیاد پژوهش های 
اسلامی(، »  تندیس شکیبایی« نوشته سید محمدکاظم قزوینی به ترجمه 
جلال سبحانی )شرکت چاپ و نشــر بین الملل( و » شرح کامل زندگانی 
امام حسین)ع(« نوشته باقر شریف القرشی با ترجمه سیدمحمد صالحی و 

غلامرضا حمصیان کاشانی )انتشارات معیار اندیشه(.  

 کتاب های کودک و نوجوان 
در گروه کودک و نوجوان، در رشــته داستان کودک و نوجوان کتاب های 
» پیامبر و فرزندانش« نوشته نقی سلیمانی )انتشارات امیرکبیر )کتاب های 
شکوفه(( و » یک نفر تو را دوست دارد« اثر علی باباجانی )به نشر( به مرحله 
نهایی راه یافتند.  در رشته تصویرگری کتاب کودک و نوجوان کتاب های 
» زینب)س( مادر محمد و عون« با تصویرگری حدیثه قربان )انتشــارات 
مدرســه(، »داستان هایی از زندگی امام حســین)ع(« با تصاویری از زهره 
پرهیزکاری )انتشــارات کتاب جمکران(، » پیامبر و فرزندانش ۲« اثر رضا 
مکتبی )انتشارات امیرکبیر )کتاب های شکوفه(( و » یک نفر تو را دوست 
دارد« با تصویرگری مریم طباطبایی )انتشارات به نشر( به مرحله نهایی راه 
یافتند.  همچنین در رشــته  شــعر کودک و نوجوان هیچ اثری به مرحله  
نهایی راه نیافت. بنا بر این خبر، آثار راه یافته به مرحله  نهایی در گروه هنر 
در مراسم اختتامیه اعلام خواهند شد. مراسم اختتامیه  دومین دوره  جایزه 
دعبل )کتاب سال عاشورا( امروز ساعت 16 در مجموعه فرهنگی شهدای 

انقلاب اسلامی )سرچشمه( برگزار می شود.

قدس از سیاست جدید »توقیف قبل از ساخت« گزارش می دهد 

ارتقای شورای پروانه به مجمع تشخیص مصلحت کارگردان ها 

آنچه می خوانید

چرا نباید بــه کارگردانی که قبلاً 
امتحانــش را پــس داده و یــک 
کارگردان انقلابی است و می داند 
خط قرمز ها کجاست، اعتماد شود 
و مجوز ساخت فیلمش را به بهانه 
اینکــه صــلاح نمی دانیــم، صادر 

نکنند؟ 
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خط حادثه

دستگيرى متهم به قتل ساحل برج 
خط قرمز: جوان 23 ساله اى كه 
متهم است در درگيرى با اسلحه 
شــكارى مردى 28 ســاله را در 
نيشابور به قتل رسانده دستگير 
نيشابور  انتظامى  فرمانده  شــد. 
گفت: ساعت 17/22 دقيقه دوم 
شــهريورماه، نزاع دسته جمعى 
درمحدوده ســاحل برج بخش 
زبرخــان به مركــز 110 اعلام 

شــد كه بلافاصله مأموران كلانترى 15 خرو به محل اعزام شدند. وى افزود: با 
بررسى هاى اوليه پليس مشخص شد پنج نفر به دليل اختلافات قبلى با يكديگر 
درگير شده اند كه يكى از آنان با استفاده از اسلحه شكارى جوان 28 ساله اى به نام 
قاسم و دو نفر ديگر را زخمى كرده كه با وجود تلاش پزشكان، قاسم جان خود 
را از دســت داده و دو مصدوم ديگر تحت مراقبت قرار گرفته اند. سرهنگ بيات 
مختارى تصريح كرد: با دستورات تخصصى دادستان، پزشكى قانونى به همراه 
مأموران تشخيص هويت و كارآگاهان دايره مبارزه با جرايم جنايى در محل حاضر 
و هماهنگى لازم جهت دستگيرى متهم به قتل انجام شد. با ردزنى هاى اطلاعاتى 
و پليسى، متهم 23 ساله كه در يكى از روستاهاى بخش زبرخان مخفى شده بود، 
دستگير و سلاح شكارى مربوطه كشف و ضبط شد. متهم در مواجهه با ادله و 
مستندات پليس ضمن قبول بزه انتسابى مدعى شد كه به دليل اختلافات قبلى و 
خانوادگى با مقتول درگير شده است.  سرهنگ بيات مختارى با اشاره به معرفى 

متهم به دادسرا گفت كه تحقيقات در اين باره ادامه دارد.

عامل قتل در مجلس عروسى 
روستاى پساوه تايباد دستگير شد

خط قرمز: عامل قتل، نزاع و درگيرى در مجلس عروسى روستاى پساوه تايباد 
شناسايى و دستگير شــد. فرمانده انتظامى شهرستان تايباد در اين باره گفت: 
در پى درگيرى و نزاع طايفه اى در اوايل بامداد روز نهم شــهريور ماه در مراسم 
عروسى و مصدوم شدن 3 نفر كه در نهايت يكى از مصدومان به نام االله مراد 30 
ســاله به علت شدت جراحات وارده فوت كرد، موضوع در دستور كار كارآگاهان 
پليس قرار گرفت. وى افزود: در اجراى دستور مقام قضايى در ساعات اوليه، 9 نفر 
از عاملان اصلى نزاع توسط مأموران انتظامى پاسگاه مشهد ريزه تايباد دستگير و 
به پليس آگاهى انتقال يافتند. سرهنگ ناگهانى اضافه كرد: در تحقيقات به عمل 
آمده از عاملان نزاع، سرانجام يكى از آنان به نام حسين 20 ساله در برابر شواهد 
و ادله به دست آمده لب به اعتراف گشود و به قتل با وارد كردن ضربه چاقو به 
شكم مقتول اعتراف كرد كه تحقيقات بيشتر در اين خصوص در حال انجام است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

جزئيات حمله هكرها
به اينستاگرام هاى 

شخصيت هاى معروف
خط قرمز: رئيس پليس فتا ناجا گفت: به تازگى يك گروه 
هكرى با ادعاى ســرقت اطلاعات حدود 6 ميليون نفر از 
كاربران سرشناس از قبيل شخصيت هاى ورزشى و بازيگران 

در اينستاگرام، اقدام به فروش آن ها كرده اند.
سردار ســيد كمال هاديان فر افزود: بنابر گزارش كمپانى 
اينســتاگرام علت اين امر وجود يك آســيب پذيرى مهم 
امنيتى در قسمت API در برنامه اينستاگرام بوده كه به 
مهاجمان اجازه دسترسى به اطلاعات مهمى از قبيل شماره 

تماس و آدرس ايميل را فراهم آورده است.
وى در تشــريح ايــن روش گفــت: بر اســاس گزارش 
ارائه شده توسط آزمايشــگاه كسپراسكاى، اين مسئله در

Mobile API اينســتاگرام، مخصوصاً در گزينه تنظيم 
مجدد رمز عبور بوده كه منجر به لورفتن اطلاعات تماس 
و آدرس ايميل افراد سرشــناس (سياستمداران، ستارگان 
ورزشى و شركت هاى رسانه اى) شده اما اين اطلاعات شامل 

پسورد كاربران نيست.
سردار هاديان فر اطلاعات تماس و آدرس ايميل قربانيان را 
از موارد به سرقت رفته برشمرد و گفت: كمپانى اينستاگرام 
قبــلاً همه كاربران مورد تأييدش را از طريق ايميل مطلع 
كرده و همچنين نســبت به پاسخگويى به هرگونه تماس 
تلفنى، پيام متنى يا ايميل مشــكوك يا ناشناخته هشدار 
داده است. وى افزود: لازم به ذكر است هكرها با در اختيار 
داشــتن آدرس ايميل و شماره تلفن كاربران مى توانند با 
استفاده از تكنيك هاى مهندسى اجتماعى در مرحله بعدى 

به اطلاعات حساب اينستاگرام دسترسى داشته باشند.

يك زن، ملى پوش ايران را 
تهديد كرد 

ركنا: لژيونر مطرح فوتبال كشورمان در لابى هتل از سوى 
يك خانم تهديد شد. 

بازيكنان تيم ملى فوتبال ايران پس از انجام تمرين مخفى 
و بدون حضور اصحاب رســانه درحالى ساعت 21:15 به 
هتل محل اقامت شان بازگشتند كه در اين ميان، بسيارى 
از شاگردان كى روش در لابى هتل با خانواده و دوستانشان 
خوش و بش گرمى داشــتند و چند دقيقــه اى را با آن ها 

گذراندند.
يكى از بازيكنان تيم ملى كه لژيونر هم اســت با ديدن 2 
خانم در هتل شــوك زده شد و به سمت آن ها رفت. اين 
لژيونر كه در هفته هاى اخير تــا حدى از روزهاى اوجش 
فاصله گرفته اســت، حدود 30 دقيقه با حالتى عصبانى با 
اين افراد صحبت كرد و در پايان براى استراحت به اتاقش 
رفت اما نكته حائز اهميت اين است كه يكى از اين خانم ها، 
بازيكن تيم ملى ايران را به شكل عجيبى تهديد مى كرد. 
ايــن خانم حتى پس از خروج بازيكن مذكور از لابى هتل 
هم كوتاه نيامد و براى پيگيرى موضوع سمت اتاق او رفت 
كه البته يكى از مسئولان فدراسيون فوتبال در لابى اجازه 

نداد او سوار آسانسور شود.

خط قرمز: پســر 30 ســاله اى كه براى تسويه حساب با 
خانــواده دختر مورد علاقه اش، برادر و داماد خانواده اش را 

تهديد به قتل كرده بود، دستگير شد.
ســاعت 23:30 شــب گذشــته از طريق تماس يكى از 
شــهروندان با مركز فوريت هاى پليســى 110 به پليس 
اطلاع داده شد فردى مســلح به سلاح كمرى در منطقه 
ولنجك - خيابان ايثارگران شمالى مشاهده شده است كه 
بلافاصله موضوع به كلانترى 163 ولنجك اعلام و گشــت 

كلانترى براى بررسى موضوع به محل اعزام شد.
مأموران كلانترى 163 ولنجك با حضور در خيابان ايثارگران 
شمالى اقدام به شناســايى يك دستگاه خودرو پژو پارس 
سفيد رنگ با سه نفر سرنشين كردند كه سرنشين صندلى 

جلوى خودرو يك قبضه اسلحه كمرى در اختيار داشت.
فرد مســلح داخل خــودرو به محض مشــاهده مأموران، 
بــه صورت پياده اقدام به فــرار كرده و تعقيب و گريز آغاز 

مى شود.
در تعقيب و گريز، فرد مسلح اسلحه كمرى خود را در چند 
مرحله به ســمت مأموران مى گيرد تا شايد مانع از تعقيب 
آن ها شود. نهايتا طى يك تعقيب و گريز و شليك چندين 
تيرهوايى، فرد مســلح به نام امير30 ساله توسط مأموران 
دســتگير و در همان لحظه دستگيرى يك قبضه اسلحه 
كمرى آماده شليك همراه با 9 تير جنگى و دو قبضه سلاح 

سرد از وى كشف مى شود.
دو سرنشينِ ديگر پژو پارس كه پس از دستگيرى فرد مسلح 

داخل خودرو، توسط مأموران به كلانترى منتقل شده بودند 
در اظهارات اوليه عنوان كردنــد كه قصد مذاكره با «امير. 
پ» را داشــته، اما او با سلاح گرم (اسلحه كمرى) اقدام به 
گروگانگيرى آن ها و در ادامه تهديد به كشــتن شان كرده 

است.
با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع «اقدام به گروگانگيرى» 
پرونده به همراه متهم در اختيار اداره يازدهم پليس آگاهى 
تهــران بزرگ قرار گرفت. دو سرنشــين خودرو پژو پارس 
ســفيد رنگ با حضور در اداره يازدهم پليس آگاهى عنوان 
داشــتند كه داراى رابطه خويشاوندى با يكديگر بوده و به 
قصد مذاكره با متهم به در منزل وى مراجعه كرده بودند كه 

توسط متهم و با سلاح گرم تهديد به قتل شدند.
يكى از شكات به عنوان شاكى اصلى پرونده در اظهاراتش 
به كارآگاهان گفت: متهم چندى پيش و از طريق شــبكه 
مجــازى اقدام به ايجاد مزاحمت براى خواهرم كرده بود تا 

اينكه طى شكايتى اين شخص توسط پليس فتا شناسايى 
و دســتگير شــد؛ در ادامه و با درخواســت خانواده  متهم 
مبنى بر دادن رضايت و به شــرط اينكه اين شخص ديگر 
مزاحمتى براى خواهرمان ايجاد نكند، در آن پرونده رضايت 
داديم، اما متأسفانه بر خلاف وعده اوليه  متهم مجددا وى 

مزاحمت هايش را اين بار با تهديد از سر گرفت.
شاكى اصلى پرونده در ادامه اظهاراتش به كارآگاهان گفت: 
ساعت 21:30 به همراه دامادمان به قصد صحبت با متهم به 
نزديكى خانه  شان در خيابان ايثارگران جنوبى رفته بوديم 
تا شــايد با مذاكره او را راضى كنيم تا دست از مزاحمت ها 
و تهديدهايش بــراى خواهرم بردارد؛ براى آنكه من بتوانم 
راحت تر با امير صحبت كنــم، دامادمان در صندلى عقب 
ماشــين نشست، اما زمانيكه امير وارد ماشين شد، ناگهان 
اسلحه اى را به سمت ما دو نفر گرفت و ما را تهديد به كشتن 
كرد؛ امير با قدرت نمايى و نشان دادن اسلحه در اظهاراتش 
عنــوان كرد كه خواهرم را بايد به او تحويل دهيم و در غير 
اين صورت او ما را خواهد كشت؛ در همين زمان مأموران از 
راه رسيده و امير با مشاهده آن ها به سرعت از ماشين پياده 

شد و اقدام به فرار كرد.
سرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه با جرايم جنايى 
پليس آگاهــى تهران بزرگ، با اعلام اين خبر گفت: متهم 
امــروز با انجام تحقيقات اوليه جهــت صدور قرار قانونى و 
تعيين شعبه رسيدگى به دادسراى امور جنايى تهران اعزام 

شد.

خواستگارى مزاحم اينترنتى با تهديد اسلحه 

خط قرمز: مرد افغــان زمانى كه متوجه 
اعتياد تازه دامادش مى شــود خواســتار 
جدايى آن ها قبل از مراسم عروسى شده 
كه در اين مرحله تازه داماد جوان در مقابل 
خانه شان پدرزنش را هدف ضربات چاقو 

قرار مى دهد.
ساعت 22 يكشنبه 12 شهريور ماه امسال 
مأموران كلانترى 116 مولوى در جريان 
درگيرى خونين دو مرد در خيابان تختى 
قرار گرفتند و خيلى زود تيمى از مأموران 
براى پايان دادن به درگيرى پاى در محل 

گذاشتند.
مأموران بــا حضور در محل بــا مرد 42 

ســاله اى كه غرق خون روى زمين افتاده 
بود روبه رو شدند و در اين مرحله در تماس 
بــا امدادگران اورژانس بــراى انتقال مرد 
زخمى به بيمارســتان درخواست كمك 

كردند.
تيم پليســى پس از انتقال مرد 42 ساله 
كه از ناحيه سينه هدف ضربات چاقو قرار 
گرفته بود تحقيقات خود را براى بررسى 

علت اين سناريوى خونين آغاز كردند.
مأموران در كاوش هاى پليســى پى بردند 
چندى قبل پسر جوانى به نام عبدالرحمن 
كه اهل افغانســتان است به خواستگارى 
دختر جوان رفته و بــا دختر جوان كه از 

همشهرى  هايش بود عقد مى كند.
پدر نوعــروس در زمان عقــد و نامزدى 
دختــرش متوجــه اعتيــاد عبدالرحمن 
مى شــود و با اطلاع از اين ماجرا تصميم 
به جدايى آن ها مى گيــرد كه همين امر 
باعث شروع اختلافات پدر زن با تازه داماد 

مى شود.
شــب حادثه مرد افغان به جلوى در خانه 
دامادش رفته و بر ســر اينكه عبدالرحمن 
و دخترش بايد از هم جدا شوند شروع به 
صحبت مى كند كه همين موضوع باعث 
درگيرى بين پدرزن و تازه داماد مى شود و 
جوان 22 ساله از شدت عصبانيت به داخل 

خانه رفته و با برداشــتن چاقو پدرزنش را 
هدف ضربات چاقو قــرار داده و پا به فرار 

مى گذارد.
وضعيت مرد زخمى در بيمارستان وخيم 
گزارش شده و تجسس ها براى دستگيرى 
تازه داماد در دســتور كار مأموران پليس 

قرار دارد.

داماد معتاد پدر زن پشيمان را سلاخى كرد



خط بين الملل

يك خانواده 17 سال مردى را 
غل و زنجير كردند 
خط قرمز: مرد زندانى از ســال 
2000 ميلادى با يك زنجير بلند 
در انبارى كنار محل زندگى اش و 
به دور از همه، عمر خود را سپرى 
كرد تــا اينكه گــزارش فردى 

ناشناس او را نجات داد. 
ناتوانــى خانــواده در تأميــن 
هزينه هاى درمان و وحشــت از 

آســيب هايى كه او به دليل ابتلا به بيمارى روانى به آن ها مى رساند دليل اين 
كار عنوان شده است. زو گوفا 56ساله است و در تمام اين 17سال براى اينكه 
همســايه ها نيز از وجود او با خبر نشوند در زيرزمينى تاريك و نمور نگهدارى 

مى شد.

4 كودك آزار چه بلايى سر دختر 10 ساله 
آوردند 

خط قرمز: پليس 4 تن را 
به جرم آزار و ضرب و شتم 
دختر 10 ســاله بازداشت 

كرد. 
مجرمان پس از كتك زدن 
دختر بچه وى را با طناب 
بسته و پشت يك خودرو 

با خود همراه كرده اند. اين دختر بچه توانسته از خودرو فرار كرده و از يكى از 
همسايگان خود براى نجاتش كمك بخواهد.

بنا بر اطلاعات پليس، اين دختر مجبور به انجام كار اجبارى و كســب درآمد 
براى مادرش بوده است كه از او سوء استفاده كرده و به همراه همدستانش بارها 

او را كتك زده و هفته هاست كه غذاى درستى نخورده و حمام نكرده است.
متهمان پرونده مادر دختر «لســليان ريدر» 34 ســاله، «شان والى » 23 ساله، 
«براندى شــاور» 18 ســاله و «گرى بوييس» 37 ساله همگى دستگير و تحت 

بازجويى قرار گرفته اند.

اعتراف قاتل 16 ساله به قتل دختر 14 ساله 
كه  نوجوانى  پســر  قرمز:  خط 
به دنبال مشــاجره خونين بر سر 
مواد مخدر، دختر 14 ســاله اى 
را با چكش به قتل رســانده بود 
ســرانجام پس از سه ماه فرار، با 

رديابى هاى پليسى به دام افتاد. 
در اين جنايــت هولناك كه در 
تگزاس رخ داد، پســر16 ساله، 

دختر نوجوان را با چكش هدف قرار داد و او را با ضربه هاى مرگبار كشــت و 
بعد هم گريخت. اين درحالى بود كه همزمان با ناپديد شــدن مرموز دخترك 
و شــكايت خانواده اش، تحقيقات گسترده پليسى در اين باره آغازشد تا اينكه 
ســرانجام پيكرخونين او را در ميان زباله ها يافتنــد. بدين ترتيب تلاش براى 
شناسايى و دستگيرى عامل جنايت در دستور كار پليس قرارگرفت. تا اينكه 
آن ها با كشف سرنخ هايى قاتل را شناسايى و او را دستگير كردند. در بازرسى 
اتاق او نيز چكش خون آلود كشــف شد. پسر نوجوان اعتراف كرد روز حادثه 
پس از اينكه بر ســرمصرف مواد مخدر با «كايتلين» درگير شد او را درحالت 

غيرطبيعى با چكش از پا درآورد.

كبوتر قاچاقچى به ضرب گلوله پليس 
كشته شد! 

خط قرمز: مأموران يك زندان در 
آرژانتين كبوترى كه مواد مخدر به 
داخل زندان قاچاق مى كرد را به 

ضرب گلوله كشتند. 
«كولونيا» در  زنــدان  مأمــوران 
منطقه سانتا رزا از ايالت لاپامپيا 
آرژانتيــن كه به رفت و آمدهاى 
مكرر يك كبوتر به داخل زندان 
مشكوك شده بودند، آن را هدف 

گلوله قرار دادند.
پس از كشته شدن كبوتر مشخص شد كه شك مأموران زندان بى دليل نبود 
چرا كه كوله پشتى كوچكى به پرهاى پشت اين پرنده دوخته شده و داخل آن 
مواد مخدر جاسازى شده بود. مأموران با اين هدف گيرى، موفق به كشف 7/5 
گرم مارى جوآنا، 44 قرص آرامبخش و يك فلش يو اس بى در كوله پشــتى 

اين كبوتر شدند.
يكى از مأموران زنــدان به روزنامه محلى «كلارين» گفت: يك تكه كوچك از 
پارچه به شــكل كوله پشتى به پرهاى پشت كبوتر دوخته شده بود. اين كوله 

پشتى براى جابجا كردن مواد مخدر به داخل زندان كافى بود.
در ســال 2013، پليس آرژانتين در عملياتى مشابه يك گروه از تبهكاران كه 
مواد مخدر را به وسيله كبوتر از خارج به داخل زندان منتقل مى كردند، كشف 
و منهدم كردند. در اين عمليات 3 نفر دستگير و 15 كبوتر حامل توقيف شدند.
به گفته پليس آرژانتين، اين روش، رايج ترين شيوه جابه جايى مواد مخدر به 
داخل زندان فدرال بوينس آيرس نيز است. از ديگر شيوه هاى انتقال مواد مخدر 
به داخل زندان مى توان به جاسازى مواد مخدر داخل توپ تنيس و پرتاب آن 

با راكت به داخل حياط زندان اشاره كرد.
چندى پيــش نيز مأموران گمرك كويت، يك كبوتر دســت آموز را همراه با 
كوله اى كه پشت اين پرنده بسته شده بود كشف كردند. كبوتر در كوله خود 
178 قرص روان گردان حمل مى كرد و از عراق به ســمت كويت در حال پرواز 

بود.

فرار بزرگ 100 زندانى در ساحل عاج 
خط قرمز: بنابر اعلام رسانه هاى داخلى ساحل عاج نزديك به 100 مجرم از 

يكى از زندان هاى اين كشور متوارى شدند. 
رسانه هاى داخلى ساحل عاج اعلام كردند: روز يكشنبه نزديك به 100 متهم 

توانستند متوارى شوند كه حدود 10 نفر از آنان مجدد بازداشت شدند.
مســئولان زندان درهاى ورودى بندهاى زندان را به طور موقت باز گذاشــته 
بودند تا زندانيان بتوانند كارهاى شــخصى خود را انجام دهند اما زندانى ها از 
فرصت استفاده كرده و متوارى شده اند. به گزارش خبرگزارى رويترز، فرار اين 
زندانيان در پى حوادث مشابهى رخ داده كه طى اين ماه در شهر «آبيجان» به 

وقوع پيوسته و 20 متهم پس از حمله به تعدادى افسر پليس متوارى شدند.

13

4 نزاع دسته جمعى 13 نفر را 
راهى بيمارستان كرد

خط قرمز: فرمانده انتظامى خراسان رضوى از مصدوميت 
13 نفر در چهار نزاع دســته جمعى خبر داد و خواستار 
اهتمــام جدى براى پيشــگيرى از چنين درگيرى هاى 
خيابانى شد. به گفته وى، ساعت 22:29 شب شنبه 10 
نفر درپى يك مشاجره لفظى ساده در يكى از جايگاه هاى 
پمپ بنزين در خيابان آزادى مشهد، با هم درگير شدند. 
در اين درگيرى كه با چاقو و شمشــير به وقوع پيوست، 
3 نفر مجروح شــده و به مراكــز درمانى انتقال يافتند و 
مأموران كلانترى سجاد تحقيقات خود را براى شناسايى و 

دستگيرى ضاربان آغاز كردند.
سردار قادر كريمى گفت: در حادثه ديگرى 9 نفر از اعضاى 
دو خانواده پس از مشــاجره لفظــى در مقابل يك مركز 
آموزشــى در محدوده بلوار فردوسى مشهد با هم درگير 
شدند؛ اين درگيرى چهار مصدوم در پى داشت و مأموران 

كلانترى آبكوه عاملان نزاع را دستگير كردند.
وى خاطرنشان كرد: سومين نزاع دسته جمعى بين 20 
نفر از ميهمانان يك عروسى در جغتاى رخ داد و اين افراد 
به دنبال يك مشاجره لفظى ساده، با بيل و چوب به جان 
هم افتادند كه با حضور مأموران انتظامى شهرستان، پنج 
تــن از عاملان نزاع دســتگير و پنج مصدوم نيز به مركز 

درمانى انتقال يافتند.
فرمانده انتظامى خراســان رضوى تصريح كرد: درگيرى 
ديگرى نيز بين پنج نفر از اهالى يك روســتا در نيشابور 
و آن هم به خاطر يك اختلاف ســاده با استفاده از چوب 
و شمشــير به وقوع پيوست كه در اين درگيرى يك نفر 
از ناحيه ســر و صورت مصدوم شد و پليس چهار نفر را 

دستگير كرد.
وى با بيان اين كه وقوع چنين درگيرى هايى ناشــى از 
پايين بودن آســتانه صبر و تحمل و خشم ناگهانى افراد 
است و مى تواند عواقب خطرناك و غير قابل جبرانى نيز 
داشته باشد، از رسانه ها و همچنين دستگاههاى مسئول 
در امر آموزش شــهروندان خواست اهتمام جدى خود را 
براى آموزش مهارت هاى ارتباطى و حل مسئله و هشدار 

به شهروندان به كار گيرند.

مرگ دختر 16 ساله 
در تصادف جاده اى 

خط قرمز: واژگونى پرايد در محور خمين-محلات جان 
دختر 16 ساله را گرفت. 

در سانحه رانندگى كه در ساعت 19 و 20 دقيقه در محور 
خمين - محلات نزديكى فرعى روستاى بزيجان در حوالى 
صفى آباد رخ داد، بر اثر واژگونى يك دســتگاه خودروى 
پيكان سوارى، يك نفر از سرنشينان خودرو كه خانمى 16 
ســاله بود جان خود را از دست داد و 4 نفر از سرنشينان 

خودرو نيز مصدوم شدند.
مصدومان به مراكز درمانى انتقال و علت سانحه از سوى 

كارشناس پليس راه در دست بررسى است.

راز گنج بزرگ 
در خانه مرد خوافى

قطعه  خط قرمــز: 45 
در خواف  تاريخى  اشياى 
در خانــه قاچاقچــى 35 
ســاله پيدا شد.  سرهنگ 
قربانعلــى قربانى، رئيس 
پليس خواف با اعلام اين 
خبر گفت: مأموران پليس 

آگاهى خواف اين متهم 35ساله را دستگير كردند.  رئيس 
پليس خواف خاطرنشان كرد: پليس در بازرسى از خانه 
متهم كه با هماهنگى مقام قضايى به عمل آمد 45 قطعه 
اشــياى عتيقه و قديمى كه براســاس بررسى هاى اوليه 

ارزش آن 300 ميليون ريال برآورد شده كشف شد.

حمام خون در مراسم عروسى 
زاهدان با 2كشته

خط قرمز: مراسم عروســى در زاهدان به خاك و خون 
كشيده شد.  ســرهنگ ابراهيم ملاشاهى، رئيس پليس 
آگاهى سيستان و بلوچستان با تأييد اين خبر گفت: شنبه 
شب گذشته در مراسم عروسى كه در يكى از خيابان هاى 
زاهدان برگزار شــد فردى اقدام به تيراندازى كرد كه در 

نتيجه آن دو نفر كشته و سه نفر نيز زخمى شدند.
رئيس پليس آگاهى سيســتان و بلوچستان خاطرنشان 
كرد: عامل اين تيراندازى دستگير و انگيزه او از اين اقدام 

اختلافات و نزاع خانوادگى اعلام شد.

عجيب ترين مرگ 
براى يك زن در آشپزخانه 

خط قرمز: زن بيمار هنگام غذا خوردن در آشپزخانه به 
زمين افتاد و با گير كردن غذا در گلويش جان باخت. 

چند روز پيش يكى از مســئولان بيمارستانى با پليس 
تماس گرفت و اعلام كرد زنى ميانسال كه در خانه دچار 

حادثه شده بود، به آنجا منتقل اما فوت شده است.
مأموران با تحقيقات اوليه متوجه شدند او توسط شوهرش 

به بيمارستان منتقل شده است.
مأموران به تحقيق از وى پرداختند كه او به افسر تحقيق 
گفت: همســرم هنگام غذا خوردن در آشپزخانه دچار 
حادثه شــد و به زمين خورد كه همين باعث شــد غذا 
در گلويش گير كرده و حالش بد شــود. اقدامات اوليه 
را تا پيش از آمدن امدادگران اورژانس انجام داده و بعد 
كه آن ها آمدند، وى را به بيمارستان منتقل كردند اما با 
توجه به تلاش پزشكان وى فوت كرد. در ادامه با توجه 
به اين كه علت اصلى مرگ او بدرســتى مشخص نبود، 
بازپرس محســن مديرروستا از پزشكى قانونى خواست 
علت مرگ اين زن را مشــخص كنند تا اين كه دو روز 
پيش پزشكى قانونى اعلام كرد مرگ اين زن براثر خفگى 
بوده است بنابراين شوهر زن فوت شده ديروز براى ادامه 
تحقيقات به شعبه ششم دادسراى جنايى تهران احضار 
شــد و به قاضى پرونده گفت: همسرم 16سال قبل به 
بيمارى  ام اس مبتلا شد. يك بار هم هنگام غذا خوردن 
غذا داخل گلويش گير كرد و بســختى توانستم آن را از 
دهانــش بيرون بياورم. روز حادثه دوباره غذا در گلويش 

گير كرد.

خط خبر
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خط قرمز: مرد آزارگر كــه چهار زن را به 
صورت زنجيــره اى مــورد آزار و اذيت قرار 
داده و بنابر ادعاي شــكات از اين اقدام خود 
فيلم گرفته است، از همان نخستين جلسه 
رسيدگى به پرونده اش اعلام بي گناهي كرد 
با اين وجود در پرونده او چهار زن شــاكي 

هستند.
رســيدگى به اين پرونده از اوايل زمســتان 
سال گذشــته و همزمان با شكايت زنى در 
اداره شانزدهم پليس آگاهى تهران آغاز شد. 
شــاكى به كارآگاهان گفت: من مهندس و 
ساكن يكى از شهرهاى اطراف تهران هستم. 
چندى قبل متوجه تغيير رفتار دوستم به نام 
نازنين شدم. او خيلى افسرده شده بود. وقتى 
از او درباره علت تغيير رفتارش پرسيدم، راز 
جنايتى ســياه را فاش كــرد. نازنين گفت، 
مــردى او را فريب داده و پس از كشــاندن 

وى به ويلايى در حاشيه تهران، نقشه شوم 
خود را اجرا كرده است. مرد شيطان  صفت 
از صحنــه آزار و اذيت نازنين فيلمبردارى 
كــرده و با آن او را تهديد مى كرد. وقتى از 
ماجرا باخبر شــدم، تصميم گرفتم با مرد 
جوان به نام مهــران صحبت كنم. دو روز 
قبــل با مهران قرار گذاشــتم. او وقتى به 
محل قرار آمد مظلوم نمايى كرد و مدعى 
شد عاشق نازنين اســت و قصد دارد با او 
ازدواج كند. با ايــن حرف ها گول خوردم 
و سوار ماشــين او شدم تا مرا به ترمينال 
برســاند اما مهران مرا با تهديد به همانجا 
برد و گفت تو را همين جا مى كشم و دفن 
مى كنم. بعد هم با كتك مرا مورد آزار و اذيت 
قرار داد. در مسير بازگشت از ويلا او فيلمى 
از صحنه تعرض به من و نازنين و زن ديگرى 
را نشانم داد و تهديد كرد اگر شكايت كنم، 

فيلم را براى خانواده و دوستانم مى فرستد.
پس از اين شكايت و با دستور قضايى، نازنين 
براى تحقيقات احضار شد و به مأموران گفت: 
يك روز كه براى كارى به تهران آمده بودم، 
مهران ســراغم آمد و از من خواست با هم 
صحبــت كنيم. به او اعتماد كردم و ســوار 
خودرويش شدم. او مرا به ويلايى در اطراف 
سرخه حصار برد و در آنجا مورد آزار و اذيت 
قرار داد. او از صحنه آزار و اذيتم فيلمبرداري 

كرد.
كارآگاهان براى شناســايى سومين قربانى 
به تحقيق از نازنيــن پرداختند كه او اعلام 

مي كند ســومين قربانى، يكى از دوستانم 
به نام مژگان اســت كه پس از جدا شدن 
از همســرش با فرزندش در حاشيه تهران 

زندگى مى كند. 
مأمــوران براى تكميل تحقيقــات اين بار 
مــژگان را احضار كردند كــه او نيز گفت: 
وقتى نازنين بى هوش شد، مهران به طرف 
من حمله ور شــد كه در برابرش مقاومت 
كردم و او هم به ســمت نــوزادم رفت و او 
را از پنجره آويزان كرد. مى دانستم كشتن 
فرزندم براى او كارى ندارد به همين دليل 
براى نجات جان فرزندم به خواسته شيطانى 
او تن دادم. بعد از اين ماجرا چند بار تصميم 
به خودكشــى گرفتم اما نتوانستم خودم را 

بكشم.
سرانجام با رديابى هاى ويژه پليسى و پس از 
يك ماه رد متهم به دست آمد و او دستگير 
شــد. مهران پس از انتقال به پليس آگاهى 
منكر هرگونه جرمى شد و گفت: با اين سه 
زن دوســت بوده و موضوع تجاوز به عنف 

صحت ندارد.
متهم همچنين موضوع ويلا را انكار كرد كه 
پس از جست وجو در منطقه سرخه حصار، 
ويلاى مورد نظــر در يكى از روســتاهاى 
حاشــيه جنگل شناسايى شــد. مأموران با 
دستور قضايى به بازرسى ويلا پرداختند كه 
در آنجا يك كارت حافظه حاوى فيلم آزار و 
اذيت سه زن كشف شد. اهالى روستا اعلام 
كردند ويلا متعلق به مادر مهران است و پسر 

جوان همراه زنان به آنجا رفت و آمد داشت. 
پرونــده آزار و اذيت هاى مرد آزارگر پس از 
رسيدگى مقدماتى به دادگاه كيفرى تهران 
ارسال شد و در اختيار قضات شعبه هشتم 

دادگاه كيفرى يك تهران قرار گرفت.
صبح يكشنبه متهم به دادگاه منتقل شد و 
به رياست قاضى حسين اصغرزاده و با حضور 
قاضى توكلي براي آخرين بار محاكمه شد. 
مهران در اين جلســه كه پشت درب هاي 
بسته و به صورت غير علني برگزار شده بود 
به قضات پرونده گفت: من دانشجوى فوق 
ليسانس عمران هستم و ادعاهاى شاكيان 
درست نيست و آن ها قصد دارند از من انتقام 
بگيرند. من جرمى مرتكب نشــده ام. من با 
زنان فقط دوســتى داشتم و هيچ تجاوز به 
عنفى در كار نبوده است. فيلم ها را به پليس 
فتا بدهيد تا بررسى كنند و زمان ضبط آن ها 

مشخص شود.

راز سياه سه دوست در خانه ويلايى سرخه حصار
مي كند ســومين قربانى، يكى از دوستانم 
به نام مژگان اســت كه پس از جدا شدن 
از همســرش با فرزندش در حاشيه تهران 

مأمــوران براى تكميل تحقيقــات اين بار 
مــژگان را احضار كردند كــه او نيز گفت: 
وقتى نازنين بى هوش شد، مهران به طرف 
من حمله ور شــد كه در برابرش مقاومت 
كردم و او هم به ســمت نــوزادم رفت و او 
را از پنجره آويزان كرد. مى دانستم كشتن 
فرزندم براى او كارى ندارد به همين دليل 

خط قرمز- مهدى كاهانــى مقدم: فرمانده انتظامى 
خراســان رضوى از انهدام يك باند بزرگ ســرقت طلا و 
جواهر و گاوصنــدوق در عمليات ويژه مأموران پليس 3 

شهر استان خبر داد.
ســردار قادر كريمى در تشــريح اين عمليات پليسى به 
خبرنگار ما گفت: چند روز پيــش دريافت گزارش چند 
فقره سرقت طلا وجواهر و گاوصندوق از منازل مسكونى 
چند شــهروند تربت حيدريه، پليس را بر آن داشت براى 
پيگيرى علمى و ضربتى اين ســرقت ها به طور ويژه وارد 

عمل شود.
* باند سرقت گاوصندوق

وى افزود: در اين راســتا باتوجه به اهميت و حساسيت 
موضــوع، دســتورات لازم به كارآگاهــان اداره اطلاعات 
جنايى پليس آگاهى استان نيز صادر شد كه اين مأموران 
به همراه كارآگاهان پليس تربت حيدريه، بررســى هاى 
گســتر ده اى را در اين زمينه انجام داده و متوجه شــدند 
تمامى اين سرقت ها توسط يك باند حرفه اى كه طراحى 

خاصى براى ارتكاب جرايم خود دارند، انجام شده است.
فرمانــده انتظامى خراســان رضوى خاطرنشــان كرد: 
بررسى هاى بعدى اين پرونده حاكى از وقوع سرقت هاى 
مشابهى در شهرستان سبزوار بود. به همين دليل با صدور 
دستوراتى ويژه يك مثلث پليســى از كارآگاهان پليس 

آگاهى مركز استان، تربت حيدريه و سبزوار تشكيل شد.
وى گفت: ادامه تحقيقات علمى و دقيق اين كارآگاهان 
نشــان مى داد كه سارقان قبل از اقدام به سرقت در دو 
شهرستان ســبزوار و تربت حيدريه، پلاك خودرويى 
را ربــوده و پس از عملى كردن نقشــه خود، در مبدأ 

خروجى شهر موردنظر، پلاك سرقتى را با پلاك اصلى 
خودروى مورد استفاده شــان عوض كرده و به راه خود 

ادامه داده اند.
سردار كريمى اضافه كرد: كارآگاهان پليس در گام بعدى 
ردزنى اين باند ســرقت، دو نفر از عاملان و گردانندگان 
اصلى باند را چهره زنى و شناســايى كردند. اين دو متهم 
كه اهل استان لرستان مى باشند، بلافاصله تحت تعقيب 
كارآگاهان قرار گرفتــه و اكيپى از مأموران با اخذ نيابت 
قضايى براى دستگيرى آن ها به شهرستان خرم آباد اعزام 
شدند. كارآگاهان اعزامى با هماهنگى و همكارى پليس 
لرســتان طى عملياتى ضربتى، سركرده اصلى باند را كه 
جوانى 27 ســاله است و على نام دارد دستگير كرده و به 
دنبال آن يكى ديگر از گردانندگان اين باند ســرقت را به 

همراه مالخر اموال مسروقه به دام انداختند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى تصريح كرد: جست وجوها 
و تلاش كارآگاهان براى دستگيرى سه عضو ديگر اين باند 
و يك مالخر فرارى در حالى ادامه دارد كه سرقت هاى در 
حال حركت اعضاى اين باند در ديگر شهرها و استان هاى 

كشور از غرب به شرق محتمل است.
* رد رشوه 600 ميليون ريالى

سردار كريمى در ادامه گفت وگو با خبرنگار ما، از رد رشوه 
600 ميليون ريالى در پنج مأموريت پليسى و دستگيرى 
هفــت نفر متهــم در اين مأموريت ها خبــر داد و گفت: 
مأموران كلانترى آبكوه مشهد در جريان طرح سراسرى 
مقابله با عاملان تهيــه و توزيع مواد مخدر صنعتى، يك 
منزل مســكونى را مورد بازرسى قرار دادند كه مقاديرى 

ماده مخدر شيشه در آن كشف شد.

وى افزود: متهم دستگير شده در اين رابطه، 28 ميليون 
و 200 هزار ريال رشوه به مأموران انتظامى پيشنهاد داد 
كه اين اقدام بزهكارانه متهم در پرونده سياه او ثبت شد. 

بــه گفته وى مأموران كلانترى شــهرك ناجا نيز در اين 
عمليات گســترده،  يك منزل مســكونى ديگــر را مورد 
بازرسى قرار دادند كه 60 عدد پايپ استعمال مواد مخدر 
صنعتى و مقاديرى شيشه از محل كشف شد و متهم اين 
پرونده هم 10 ميليون ريال پيشنهاد رشوه داد كه مأموران 
وظيفه شــناس ضمن رد رشوه مراتب را در پرونده متهم 

ثبت كردند.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى افزود: مأموران كلانترى 
رسالت مشــهد هم يكى از عاملان اصلى انتشار تصاوير 
غيراخلاقى را بــا 77 حافظه رايانــه اى حاوى فيلم هاى 
غيراخلاقى دستگير كردند كه متهم براى فرار از مجازات 
10 ميليون ريال پيشنهاد رشوه داد، اما با اين كار پرونده 

خود را سنگين تر كرد.

 تشكيل مثلث پليسى براى انهدام باند سارقان گاوصندوق 

خط قرمز: با تلاش مأموران پليس فتا استان، خانم جوانى كه با 
فريب دادن يك مرد در فضاى مجازى از وى مبلغ 10 ميليارد 

ريال اخاذى كرده بود، شناسايى و دستگير شد. 
فرمانده انتظامى استان فارس گفت: مردى 45 ساله با مراجعه 
به پليس فتا و با ارائه مستنداتى اعلام كرد كه از خانمى جوان 
كه در فضاى مجازى و فضاى واقعى براى وى دردسر ساز شده 
اســت و او را تهديد به از هم پاشــيدن زندگيش كرده است، 

شكايت دارد.
ســردار احمد على گودرزى ادامه داد: شاكى در اظهارات خود 

اذعان داشت پنج سال پيش 
بــا دخترخانــم جوانى در 
آشنا  اجتماعى  شبكه هاى 
شدم و مدتى با او كه خود 
را فردى نيازمند از نظر مالى 
معرفى مى كــرد، در فضاى 

مجازى در ارتباط بودم.
وى ادامه داد: فرد شــاكى 
مدعى شــد كه آن دختر 

جوان طى مدت دوستى به بهانه هاى مختلف از جمله مريضى 
مادرش، بدهى پدرش، تحصيل و... از من طلب پول كرده و پس 
از گذشت چند سال از وى خواستم كه به اين رابطه پايان دهد 
اما وى مرا تهديد به افشــاى اين رابطه كرد و مدتى در شبكه 

اجتماعى به تهديد و اخاذى از اينجانب پرداخت.
فرمانده انتظامى اســتان فارس با بيان اينكه متهم طى مدت 
آشــنايى مبلغ 10 ميليارد ريال از شاكى اخاذى كرده است، 
افزود: پرونده به صورت ويژه در دســتور كار كارشناســان اين 
پليــس قرار گرفت و پس از بررســى و اقدامــات فنى، متهم 

شناسايى و دستگير شد.
ســردار گودرزى گفت: خانم جوان علت اقدام مجرمانه خود را 
تحصيل مال اعلام و بيان كرد زمانى كه مرد را فردى ساده لوح 

ديدم تصميم به اخاذى از وى گرفتم.
وى با بيان اينكه بعد از تكميل پرونده متهم به مراجع قانونى 
معرفى و از آن طريق راهى زندان شــد، درباره دوســتى هاى 
اينترنتى به شهروندان هشــدار داد و افزود: دلبستگى هاى به 
وجود آمده در دوستى هاى اينترنتى، باعث سوء استفاده افراد 

فرصت طلب و سود جو مى شود.

باجگيرى 10 ميلياردى زن جوان 
از مرد ساده لوح 

مأموريت كثيف 4 زن خيابانى براى تلكه مردان ثروتمند

خط قرمز: 4 زن خيابانى با شــكار مردان پولدار در 
تهران مأموريت كثيفى داشتند. 

      ايــن مرد تبهكار كه با همدســتى4 زن خيابانى 
وتحت عنوان مأمور، مردان هوســران رابه دام انداخته 
و پس ازاخاذى هاى ميليونى، طعمه هايشــان را رها 
مى كردند ســرانجام با رديابى هــاى كارآگاهان اداره 
پنجم پليس آگاهى تهران بــه دام افتاد. پرونده باند 
تبهكارى واخاذى، ازاواخر ســال گذشــته وبه دنبال 
شكايت مرد ميانسالى در دستور رسيدگى قرارگرفت. 
شاكى به پليس گفت: «سوار بر خودروى گران قيمتم 
ازجنوب تهران به طرف خانه مى رفتم كه بين راه خانم 
ميانسالى كه كنارخيابان ايســتاده بود ازمن آدرسى 
پرســيد. به دليل اينكه مقصدش نزديك بود سوارش 
كردم. اما هنوز چند كيلومترى دورنشده بوديم كه مرد 
ميانسالى سوار بر موتورســيكلت سياه رنگ راه ما را 
بست. مرد ميانسال كه خودش را مأمور اداره آگاهى 
معرفى مى كرد به ماگفت كه مرتكب رابطه نامشروع 
شده ايم وبا تهديد و ارعاب از ما خواست تا همراهش به 
كلانترى برويم. بعد هم در تماس با مردى درخواست 
نيروى كمكى كرد. من كــه باديدن اين صحنه و به 
خاطر ترس از آبرويم بشدت نگران شده بودم خواستم 
درقبال دريافت مقدارى پــول وطلا كه همراهم بود 
رهايم كند كه بالاخره قبول كرد. اما خيلى زود متوجه 
شدم دردام مأمورقلابى افتاده ام. بدين ترتيب پرونده 
اين ماجرا به شعبه پنجم دادسراى ويژه سرقت تهران 
رفت و مأمور قلابى و زن ميانســال با دستور بازپرس 
«ايرد موســى» تحت تعقيب قرارگرفتنــد. در ادامه 
تحقيقات، مأموران با شــكايت هاى مشابهى روبه رو 
شدند. سرانجام كارآگاهان اداره پنجم پليس آگاهى 
پايتخت موفق به دستگيرى مرد ميانسال سابقه دارى 
شــدند. متهم با انتقال به دادســراى ويژه سرقت به 
اخاذى هــاى متعدد تحت عنــوان مأمور پليس و با 
همدستى چهارزن اعتراف كرد كه همدستانش نيز 
بلافاصله دستگيرشدند.سردسته باند جزئيات تازه اى 
درباره اخاذى هايشــان فاش كــرد. وى درخصوص 
شگرد اين قبيل اخاذى ها گفت كه از روى فيلم هاى 
ســينمايى الگو بردارى كردم، سناريوى سرقت هاى 
ما تقريباً شــبيه يك فيلم بود. اين متهم كه سه بار 

ســابقه كلاهبردارى و سرقت دارد درباره خانواده اش 
گفت: ســه بار تا به حال ازدواج كــرده ام. زن اولم در 
تصادف فوت كرد. همسر دومم چون مى خواست ادامه 
تحصيل دهد با من نســاخت و طلاق گرفت، همسر 
سومم هم دراستان ديگرى است. سردسته باند درباره 
آشنايى با زن هايى كه همدستش بودند اظهارداشت: 
راستش را بخواهيد با آن ها درخيابان آشنا شده بودم. 
زن هاى تنهايى كه به خاطر فقر و با وعده پول راضى 
به انجام اين كار مى شــدند. مثلاً با شــيرين كه در 
بيشتر ســرقت ها با من همكارى داشت، در ترمينال 
شرق آشنا شــدم.او از شوهرش جدا شده بود و قصد 
رفتن به شمال داشــت. با كمى چرب زبانى و جلب 
اعتمادش شماره تماســم را به او دادم و قرار شد كه 
بعد از ســفر با من تماس بگيرد و اين طورى يكى از 
اعضاى ثابت باندم شد. از اين سرقت ها معمولاً از 200 
تــا 500 هزار تومان گير آن ها مى آمد. متهم حرفه اى 
درباره شناســايى طعمه ها خاطرنشان كرد: بعضى ها 
ناشناس بودند، خانم هايى كه با من كار مى كردند كنار 
خيابان مى ايســتادند و با ديدن خودروى مدل بالا به 
بهانه پرسيدن آدرس سوار ماشين مى شدند و بعد هم 
من نقشه را اجرا مى كردم. اما تعدادى از مالباخته ها را 
همدستانم معرفى مى كردند. آن ها بواسطه كارشان با 
مردان ثروتمندى در ارتباط بودند. خانم هاى همدستم 
به بهانه اى با آن ها قرار مى گذاشــتند و بعد هم نقشه 
اجرا مى شد. وى درباره شيوه دستگيرى اش هم گفت: 
راستش را بخواهيد فكرش را هم نمى كردم. براى اينكه 
شــاكى هاى ما از ترس آبرويشان شكايت نمى كنند. 
وقتى هم شاكى نباشد كسى از جرمى كه صورت گرفته 
مطلع نمى شــود و درنهايت دستگير نمى شدم. درباره 
تعداد سرقتها به اين شيوه هم بايد بگويم كه حسابش 

از دستم در رفته است اما بالاى 30 مورد بوده است.

ســابقه كلاهبردارى و سرقت دارد درباره خانواده اش 

اذعان داشت پنج سال پيش 
بــا دخترخانــم جوانى در 
آشنا  اجتماعى  شبكه هاى 
شدم و مدتى با او كه خود 
را فردى نيازمند از نظر مالى 
معرفى مى كــرد، در فضاى 

وى ادامه داد: فرد شــاكى 
مدعى شــد كه آن دختر 

قطعه   
در خواف  تاريخى  اشياى 
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ســاله پيدا شد.  سرهنگ 
قربانعلــى قربانى، رئيس 
پليس خواف با اعلام اين 
خبر گفت: مأموران پليس 
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تلاش برای ثبت رکورد جاودانه
 فوتبال  ورزش  سوریه برای پایان دادن به کار خود در 
مرحله انتخاباتی جام جهانی و برای صعود قطعی خود، نیاز 
به پیروزی مقابل صدرنشــین گروه A، یعنی ایران دارد که 

امروز در ورزشگاه آزادی میزبان عقاب های قاسیون است.

سوریه با کره جنوبی که در رتبه دوم جدول است، دو امتیاز 
فاصله دارد و هم امتیاز با ازبکستانی شده که در رتبه چهارم 
جدول رده بندی است. ازبکســتان در تاشکند میزبان کره 
اســت و هرکدام از تیم های ازبکستان یا سوریه به رتبه دوم 
برســند، اولین صعود تاریخی خود به جام جهانی فوتبال را 

تجربه خواهند کرد.
ســوری ها می دانند ســختی های زیادی بــرای این بازی 
خواهند داشــت، چرا که حریف آنها تاکنون گلی نخورده و 
ایران به همین دلیل برای حفظ رکورد خود انگیزه دارد، با 

وجود اینکه صعودش به جام جهانی پس از پیروزی مقابل 
ازبکستان در ماه ژوئن )خردادماه( قطعی شده است.

تیم ایران در بازی روز پنجشــنبه مقابل کره جنوبی هم به 
یک تساوی رســید و رکورد خود را حفظ کرد. اکنون فقط 

یک بازی تا پایان این رقابت ها و حفظ رکورد در انتخابی جام 
جهانی برای ایران باقی مانده است، اگرچه به دلیل محرومیت 
ســعید عزت اللهی، ایران این هافبک خود را برای بازی روز 
سه شنبه ندارد. سوریه با پیروزی 3 بر یک مقابل قطر، جایگاه 
ازبکستان را در رتبه سوم جدول در اختیار گرفت. سوریه با 
عمر خریبین و عمر السومه خط حمله خطرناکی دارد، اما با 
همین خط حمله به نظر کار ایمن حکیم، سرمربی سوریه 
برای گلزنی به ایران با دفاع مســتحکمی که دارد، بســیار 

سخت است.

*پاداش نیم میلیونی
یک رستوران ســوریه ای دراقدامی جالب اعلام کرد که به 
هربازیکنی که دروازه ایران را باز کند نیم میلیون لیره جایزه 
می دهد. ســرمربی این تیم در اظهار نظرهــای قبلی خود 

گشودن دروازه ایران را خیلی سخت عنوان کرده بود.
*کی روش پای پلیس را وسط کشید

کارلوس کی روش در نشست خبری پیش از دیدار تیم ملی 
فوتبال ایران مقابل سوریه، گفت: بازی سخت و مهمی داریم. 
می خواهیم پایان خوبی داشته باشیم. وی ادامه داد: مطمئنا 
بازی از اهمیت خیلی زیادی برخوردار است. آنها حریف قابل 
احترامی هســتند. در ابتدای بازی های مقدماتی، هیچ کس 
فکرش را نمی کرد سوریه کاندیدای صعود به جام جهانی باشد. 
آنها در حالی به آخرین بازی مقدماتی خود پای می گذارند که 

امیدهایشــان اندازه کره جنوبی و ازبکستان است. در 9 بازی 
گذشته به تک تک رقبا احترام گذاشتیم و برای سوریه هم در 

آخرین بازیمان به همان اندازه، احترام قائلیم.
کارلوس کی روش خاطرنشــان کرد: قطعا تیم ملی سوریه  
می خواهد تاریخ سازی کند اما ما هم می خواهیم تاریخ ساز 
باشیم و با 24 امتیاز کارمان را به پایان برسانیم. کاملا آماده 
و هوشیار هستیم . تمام بازیهایی که ما از این به بعد خواهیم 

داشت حکم یک بازی برای جام جهانی را دارد.
کارلوس کی روش درباره سورپرایزی که برای بازی با سوریه 
در نظر گرفته اســت افزود: شــگفتی که برای این بازی از 
بازیکنانم خواستم این است که سعی کنیم تیم بهتر باشیم 
و هم در دفاع  و هم در خط حمله. ما نباید پیشرفت در بازی 
را از دست دهیم. کی روش درباره شایعه تبانی با سوریه بار 
دیگر واکنش نشان داد و گفت: من از خبرنگاران می خواهم 
که اگر چنین شایعاتی را می شــنوند حتما از طریق پلیس 

پیگیر شوند.
 سیگنال های جدایی

کی روش درباره این که ترجیح می دهــد در مرحله نهایی 
با رقبای اروپایی یا آمریکایی هم گروه شــود اظهار کرد: دو 
گزینه برای قرعه کشــی داریم. امکان دارد دو تیم اروپایی 
و یک تیم آمریکای جنوبی یا یک تیــم اروپایی، آمریکای 
جنوبی و آفریقایی با ما هم گروه شوند. ما گزینه دوم را ترجیح 
می دهیم. ایــن احتمالا آخرین صحبت هــای من راجع به 
آینده فوتبال ایران است چون هیچ وقت راجع به آینده ایران 
صحبت نمی کنم. هر بار که تــلاش می کنم این کار را بکنم 

هزینه زیادی متحمل می شوم.
کاپیتان سوریه: برای شکست ایران هر کاری می کنیم
احمد صالح کاپیتان سوریه درباره دیدار با ایران در ورزشگاه 
آزادی گفت: بازی ســختی برابر ایران پیش رو داریم. ایران 
در زمین خودی و با حضور هواداران بسیار قدرتمندتر است 
اما ما سوریه هستیم و می خواهیم تاریخ سازی کنیم. برای 
اولین بار می خواهیم به آرزوی حضور در جام جهانی دست 
پیدا کنیم و برای شکست ایران در زمین مسابقه می جنگیم.
کاپیتان تیم ملی ســوریه ادامه داد: همه بازیکنان ما برای 
شکست ایران به همدلی و اتحاد رسیدند و هم قسم شدیم 
تا هر کاری برای شکست ایران انجام دهیم زیرا برد در این 

دیدار تاریخ فوتبال سوریه را عوض خواهد کرد.

صعود تاریخی فوتبال ساحلی ایران به 
رده دوم جهان

ورزش: تیم ملی فوتبال ساحلی در اتفاقی تاریخی توانست رده دوم 
جهان را از آن خود کند.در آخرین رده بنــدی تیم های ملی فوتبال 
ساحلی، ایران توانست برای نخســتین بار به رده دوم جهان صعود 
کند.تاکنون هیچ کدام از تیم های ورزشی ایران موفق به کسب چنین 
جایگاهی در سطح جهانی نشده اند. تیم ملی ایران پایین تر از برزیل 
و بالاتر از پرتغال و تاهیتی در این رده بندی قرار گرفته اســت.روند 
صعودی ایران در رنکینگ فدراسیون جهانی پس از کسب رتبه سوم 

جام جهانی فوتبال ساحلی آغاز شد. 

سایت آلمانی: احتمال تبانی در بازی 
ایران - سوریه صفر است

ورزش: با توجه به اینکه دو تیم ایران و ســوریه کشورهای اسلامی 
محسوب می شوند و از لحاظ سیاسی نزدیک به هم هستند، دو کشور 
کره جنوبی و ازبکستان ترس از احتمال تبانی در این دیدار را دارند. 
با این حال به نظر نمی رسد نزدیکی سیاسی باعث تبانی در این بازی 
شود، چرا که اتفاقات بازی رفت در مالزی باعث شد که انگیزه ایرانی ها 
برای انتقام دو چندان شود تا آن ها بتوانند در تهران تیم   ملی فوتبال 

سوریه را شکست دهند.
ســایت آلمانی SHZ  این باره نوشــت: در حالی که گفته می شود 
احتمال تبانی بیــن دو تیم ایران و ســوریه وجــود دارد، کارلوس 
کی روش، صراحتا عنوان کرد که بــه هیچ وجه چنین چیزی مطرح 

نیست و با قدرت به مصاف سوریه خواهند رفت.

 اختلاف  در معرفی برترین های فوتسال
ایسنا: در حالی که قرار است مراســم معرفی برترین های لیگ برتر 
فوتسال شنبه هفته آینده برگزار شود، اختلاف بر سر انتخاب نفرات 
منتخب بالا گرفته و سازمان لیگ و کمیته فنی هرکدام ساز خودشان 

را می زنند.
کریم منصوری عضو هیئت رئیسه سازمان لیگ درباره صحبت های 
رئیس کمیته فنی که وی را متهم به دخــل و تصرف در انتخاب ها 
کرده ، گفت: هیچ دخل و تصرفی در کار نبود؛ در جلسه سازمان لیگ، 
ماموریت نظرخواهی از باشگاه ها به بنده محول شد و آقای کفاشیان از 
من خواست که نظر باشگاه ها را در پنج آیتم بگیرم.وی درباره اختلاف  
کمیته فنی و سازمان لیگ بر ســر انتخاب بهترین بازیکن نیز اظهار 
داشت: آقای ترابیان زحمت خودش را می کشد و ما هم کار خودمان 
را می کنیم. در نهایت این کفاشیان است که نظر نهایی را می دهد. ما 
معتقدیم باشگاه ها متولی اول فوتسال ایران هستند اما آقایان چنین 
اعتقادی ندارند و می خواهند از مربیان ملی نظرخواهی کنند. بنده 
در حال حاضر در فوتسال تیم داری نمی کنم و دستی بر آتش ندارم 
اما تجربه ۱۸ ساله ام در فوتسال باعث شده با صداقت اعلام کنم که 
باشگاه ها مستحق انتخاب برترین نفرات هستند. اگر باشگاهی بخواهد 
رای متفاوت به من و آقای ترابیان بدهد، ضعف خودش را نشان داده 

است. اگر رای گیری برابر انجام شود، بعید است نتایج متفاوت باشد.

پاداش ها همزمان با جشن صعود
ورزش: فدراســیون فوتبال کشــورمان در واکنش بــه اخباری در 
خصوص پاداش های ملی پوشــان بیانیه ای صادر کرد. در بخشی از 
این بیانیه آمده است:  در خصوص پاداش اعضای تیم ملی بابت صعود 
به جام جهانی با توجه به تصمیمات قبلی و برنامه ریزی انجام شــده 
و با پیگیری مســتمر وزیر محترم ورزش و جوانان و این فدراسیون، 
ان شاءالله پس از خاتمه بازی های مقدماتی و در پایان بازی با سوریه 

که همراه با جشن ملی صعود خواهد بود، پرداخت می شود.

درخشان: اتفاقاتی عجیب تر از اتفاقات 
نفت ندیده بودم

مهر: حمید درخشان درباره آخرین وضعیت تیم فوتبال نفت تهران 
و وضعیت مالکیتی این تیــم، گفت: اتفاق جدیدی نیفتاده اســت. 
منتظریم تا از مسئولان باشــگاه خبری داشته باشیم مبنی بر اینکه 
آیا تمرینات را از ســر بگیریم یا خیر. فکر می کنم هنوز مســئولان 
باشگاه به توافق نهایی برای جابجایی امتیاز تیم نرسیده اند و همچنان 
بلاتکلیفیم. وی ادامه داد: هر لحظه که مــی گذرد، تیم نفت صدمه 
بیشتری می خورد. ما پیش از شروع لیگ به اندازه کافی از تمرینات 
آماده ســازی عقب مانده بودیم و تعطیلی لیگ فرصت خوبی برای 
بدنسازی بود ولی معضلی که به آن دچار شدیم، خیلی جبران ناپذیر 
است. سرمربی تیم فوتبال نفت تهران درباره شرایط همکاری اش با 
این تیم گفت: این شرایط دست من نیست و خود مسئولان می دانند 

که چگونه به کار ادامه دهند.
درخشان افزود: اتفاقاتی عجیب و غریب تر از اتفاقاتی که در تیم نفت 
افتاده است در طول دوران مربیگری ام ندیده ام. این مسائل واقعا بی 

سابقه است.

بادامکی: حرفی درباره جادوگر ندارم
ورزش سه: کاپیتان تیم سیاه جامگان شرایط کلی این تیم نسبت 
به سال های گذشته را بسیار بهتر ارزیابی می کند. حسین بادامکی 

معتقد است: نسبت به سال های قبل شرایط ما بسیار بهتر است. 
حواشی کمتری داریم و جو آرام است. باشگاه به تعهداتی که تاکنون 
داشته، عمل کرده و مدیران تلاش می کنند تا کم و کسری نداشته 
باشــیم و بتوانیم نتایج خوبی را کسب کنیم. حسین بادامکی درباره 
شایعاتی که پیرامون وجود جادوگر در سیاه جامگان شنیده می شود، 
اعلام کرد حرفی در این باره ندارد و نمی خواهد مطلبی را درباره این 

شایعات بیان کند. 

امید ابراهیمی نیازی به جراحی ندارد
ورزش: امید ابراهیمی چند روز پیش دوباره از ناحیه عضله زیر شکم 
مصدوم شد و این شایعه به وجود آمد که باید دوباره عمل جراحی انجام 

بدهد که البته این موضوع صحت ندارد.
با این حســاب امید ابراهیمی می تواند بــا فیزیوتراپی خود را آماده 
بازی کردن کند ولی هنوز مدت دقیق دوری او از میادین مشــخص 

نشده است.
گفته می شود بعد از انجام معاینات تکمیلی مشخص می شود امید 

ابراهیمی چقدر باید از میادین دور باشد.

ضد حمله

احتمال خروج منتظری از لیست استقلال
ورزش: پژمان منتظری هفته گذشته استخوان ترقوه اش شکست و با اعلام امین نوروزی، 
معاون پزشکی باشگاه استقلال نمی تواند تا 4 ماه به تمرینات برگردد. با این حساب منتظری 
در بهترین حالت تا اواسط نیم فصل دوم آماده حضور در میادین نمی شود و حالا منصوریان 
در آستانه انتخابی بزرگ قرار گرفته است، او می تواند تا فرصت باقی مانده تا پایان فصل نقل و 
انتقالات نام منتظری را از لیست خود خارج کند و به جای او یک مدافع جذب کند. استقلال 
در حال حاضر با بحران دفاع وسط روبرو است و با این شرایط به نظر جذب یک دفاع وسط 
برای این تیم بسیار واجب اســت مگراینکه منصوریان بخواهد از بازیکنانش در پست های 

غیر تخصصی استفاده کند.
منتظری با مصدومیتی که نصیبش شــد بازی های تیم ملی را از دست داد و با این شرایط 
احتمال حضورش در جام جهانی هم به حداقل رسیده است، مگر این که او زودتر از موعد 
آماده حضور در میادین بشود. بعد از مصدومیت مدافع تیم فوتبال استقلال، احتمال دارد 

نام او از فهرست این تیم خارج شود.

شفیعی: برای حضور در تیم ملی هنوز 
امیدوارم

تسنیم: خالد شفیعی مدافع ایرانی تیم فوتبال اف  سی سئول کره جنوبی که قبل 
از بازی ایران و کره به اردوی تیم ملی رفته بود در مــورد دیدارش با کی روش و 
بازیکنان تیم ملی گفت: من وظیفه داشتم که به اردو بروم تا با بازیکنان و سرمربی 
محترم تیم ملی دیدار داشته باشم. من با کی روش حرف زدم و او به این موضوع 
اشاره کرد که بازی های مرا زیر نظر دارد. البته من بابت دعوت شدن به تیم ملی 
هرگز ناامید نیستم و نهایت تلاشم را برای بازگشت دوباره به اردوی تیم ملی به کار 
می گیرم.وی تصریح کرد: مصدومیتی که داشتم باعث شد که از ترکیب تیمم دور 
شوم و حالا شرایط سختی دارم، اما خوشبختانه مشکل خاصی نیست و می توانم 

دوباره به ترکیب اصلی برگردم. 14

تلگرامی

1

   موعود بنیادی فر به عنوان داور وسط دیدار معوقه تیم های گسترش 
فولاد تبریز و پرســپولیس که روز پنجشــنبه برگزار خواهد شد انتخاب 

گردید. 
  سید ایمان موسوی مهاجم پیشــین تیم فوتبال استقلال با عقد قراردادی 

یکساله رسما به ذوب آهن پیوست.
  امید جهانبخش که هفته گذشته با عقد قراردادی به گسترش فولاد تبریز 
پیوسته بود، ممکن است به دلیل صادر نشــدن کارت بازی، مقابل پرسپولیس 

نتواند تیمش را همراهی کند.
  دکتر حقیقت پزشک پرســپولیس می گوید مصدومیت محسن مسلمان 
برطرف شــده و او می تواند در بازی مقابل گســترش بــا صلاحدید مربیان به 

میدان برود. 
  پرسپولیس در حالی روز پنجشنبه و 4۸ ساعت بعد از بازی ایران - سوریه 
مقابل گسترش فولاد به میدان می رود که ممکن است برانکو ایوانکوویچ در این 

بازی به اکثرملی پوشان تیمش استراحت بدهد.
  فرید بهزادی کریمی، مهاجم سابق تیم های صبای قم، تراکتورسازی و ... که 
فصل قبل در تیم سپاهان عضویت داشت و لیگ هفدهم را با صنعت نفت تهران 

آغاز کرده بود، از جمع شاگردان فراز کمالوند جدا شد.
  محمد نوری بازیکن باتجربه سرخپوشان تبریزی که در هفته چهارم لیگ 
برتر مقابل نفت تهران دچار آسیب دیدگی شــد و بازی با سایپا را از دست داد، 
مدتی است تمریناتش را زیر نظر کادرپزشکی آغاز کرده است و به دیدار با پدیده 

می رسد.
  نشست هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال با حضور رئیس فدراسیون و کلیه 
اعضا دیروز برگزار شد و بر این اســاس ساکت رسما دبیرکل ، ماجدی به عنوان 
رئیس کمیته آموزش و دو عضو جدید در کمیته های انضباطی و اخلاق منصوب 

شدند.
  سیدمحمد ناظم الشریعه ســرمربی تیم ملی فوتسال ایران تاریخ آغاز 
اردوی نهایی این تیم برای مسابقات داخل ســالن آسیا را شنبه هفته آینده 

اعلام کرد.
  دیوید دخیا، گلر منچســتریونایتد مدعی شد که بازی کردن برای این 

تیم مثل یک رویاست.
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ورزشـــی

تیم ملی به زودی پاکسازی می شود
از قول پاداش 6میلیون یورویی تا ترجمه های خطی

ورزش: آماری که از پرداخت پــاداش های دولت به 
تیم ملی فوتبال منتشرشده نشان می دهد که شکاف  
بی دلیلی میان سرمربی تیم ملی  و تصمیم گیران کلان 
در وزارت ورزش و حتی دولت ایجاد شــده است. در 
اسنادی که منتشرشده کاملا مشخص است که وزارت 
ورزش وجوانان که بودجه اش را دولت تامین می کند تا 
بازی با ازبکستان پاداش ها را طبق توافق هایی که میان 
فدراسیون فوتبال و ملی پوشــان انجام شده پرداخت 
کرده است. اظهارات کارلوس کی روش پس از بازی با 
کره جنوبی اما در منافات با حقایقی است که در قبال 
تیم ملی رخ داده. البته کی روش هــم خود به خوبی 
می داند که تا بازی با ازبکستان تمام تعهدات فی مابین 
انجام شده است اما آنچه خشم او را برانگیخته پرداخت 

پاداش صعود است. 

* شش میلیون یورو
ظاهرا کــی روش در قــراردادی که پیش ازشــروع 
رقابت های انتخابی جام جهانی با فدراســیون فوتبال 
منعقد کرده از تاج امضاء گرفته که نیمی از پاداش فیفا 
که مبلغی درحدود ۱2میلیون یورو است تحت عنوان 
پاداش صعود به وی پرداخت شود که در کمال تعجب 
فدراسیون فوتبال هم این شرط را قبول کرده است. کی 
روش هم به سبب آن توافق پس از بازی با کره جنوبی 

طلب 6میلیون یورو)مبلغی درحدود 24میلیاردتومان 
که برابر با بودجه یک سال بسیاری از باشگاه های لیگ 
برتری است( را می کند و به کمک مترجمش که نقش 
زیادی در تغییر سیاست های سرمربی تیم ملی و گاها 
رسانه ستیزی هایش دارد، صراحتا اعلام می کند که 
درایران هیچ کس تیم ملی را دوست ندارد و به صعود 

اهمیتی نمی دهد. 
*داستان حواله ها

در واقــع آن گلایــه، گلایه خود کی روش نســبت 
به پرداخت نشــدن پاداش صعود بــود گرچه نباید 
فراموش کنیم بازیکنان نیز  می خواســتند به مانند 
دوره قبل از دولــت حواله واردات خــودرو بگیرند 
که در کاری تقریبا جمعی درصفحه های شــخصی 
خود نســبت به بی توجهی ها ابراز ناراحتی کردند. 
در حقیقــت ناراحتی کی روش بــه خاطر پرداخت 
نشدن آن 6میلیون یورو بود و بازیکنان هم به دلیل 
دریافت حواله چنین حرکت متحدی را انجام دادند 
در شرایطی که فدراســیون فوتبال نه از دولت مجوز 
واردات خودرو دریافت کرده و نه هنوز از فیفا پاداش 
صعود را دریافت کرده اســت. این پــاداش چند ماه 
پس از پایان مرحله مقدماتی پرداخت می شــود که 
تیم ملی تازه امروز آخرین بــازی اش در این مرحله 
را انجام مــی دهد و طبیعتــا تــا آن ۱2میلیارد در 

اختیار وزارت امورخارجه قرار بگیرد و بعد به حساب 
فدراسیون فوتبال واریز شود زمان می گذرد.

*عامل بدبینی ها
بخش اعظمی از این تنش ها ســاخته دست کسانی 
اســت که اکنون جزو نزدیک ترین افراد به سرمربی 
تیم ملی محسوب می شــوند. آن ها که با کی روش 
همه جا می روند، حتی خریدهای خانه اش را انجام 
می دهند و همه مطالب  روزنامه ها و سایت ها را برای 
او ترجمه می کنند. این شخص یا اشخاص کلید تمام 
بدبینی های سرمربی تیم ملی هســتند چرا که هر 
روزه مطالب  منفی روزنامه ها را برای کی روش می 
خوانند و حتی حمایتی ترین تیترها و مطالب را هم 
برای ســرمربی تیم ملی ترجمه نمی کنند تا فضای 

بدبینی گسترده تر شود. 
*اخطار وزارت

در مورد این افراد به کی روش نیز هشدارهایی داده شده 
است. درهمین راستا جالب است بدانید که یک روز پس 
از آن مصاحبه تند از وزارت ورزش وجوانان با مهدی تاج 
تماس گرفته شــد و علاوه برتذکراتی که درباره نحوه 
برخورد کی روش داده شد گفته شد که باید برخی افراد 
از کنار  کی روش دور شوند تا تیم ملی به آرامش برسد. 
ظاهرا آوازه  تنش آفرینی های این فرد یا افراد به وزارت 

ورزش و جوانان نیز رسیده است.

حمید عرب: خــط حمله اســتقلال خوب 
کارنمی کند. ایــن تیم تا پایــان هفته پنجم 
تنها یک گل به ثمررســانده کــه زننده گل 
ســرورجبارف بوده اســت. گلی کــه به زعم 
کارشناســان اگر بــه ســمت دروازه بان بی 
تجربه تراکتور شــلیک نمی شد هیچ گاه تور 
دروازه این تیم را نمی لرزاند و شاید استقلال 
منصوریان رکــورد ضعیــف 450دقیقه گل 
نزدن را از خود برجا می گذاشــت. اتفاقی که 

در تاریخ 70ســاله این باشگاه کهن بی سابقه 
است. عمق فاجعه گلزنی دراستقلال به حدی 
اســت که اســتقلالی ها به تکاپو افتاده اند تا 
کاوه رضایی را در نیم فصل به ایران بازگردانند 

تا شاید دوباره پیراهن استقلال را تن کند. 
به همین دلیل هــم از طریق مدیربرنامه های 
این بازیکن پیغام هایی بــرای کاوه رضایی به 
بلژیک ارسال شــد تا شــاید زمینه بازگشت 
فراهم شــود کــه رضایی به محض شــنیدن 
این پیشــنهاد به مدیربرنامه هایش گفت که 
به اســتقلالی ها این جملات را بگوید:» هیچ 
علاقه ای برای بازگشــت به اســتقلال ندارم. 
تازه درلیگ بلژیک جا افتاده ام ومی خواهم به 

فوتبال دراروپا ادامه بدهم. برای من بازی در 
بلژیک اولویت اســت ومی خواهم به این روند 
ادامه بدهم.« رضایی وقتی با پیشــنهاد یک 
ونیم میلیاردی اســتقلال بــرای بازی درنیم 
فصل دوم نیز مواجه شــده این پاسخ را داده 
است:» من طلب زیادی از باشگاه دارم. باشگاه 
اگر من را می خواســت حقوق فصل پیشم را 
سروقت می داد تا من جدا نشوم.« این پاسخ ها 
نشان می دهد رضایی علاوه بر دلخوری هایی 
که از مدیران باشــگاه اســتقلال دارد عمیقا 
علاقه ای هم به بازگشــت نشــان نمی دهد و 
منصوریان باید دنبال راهکارهای دیگری برای 
بهبود اوضاع نابسامان خط آتش تیمش باشد. 

پاسخ قاطع کاوه رضایی به پیشنهاد بازگشت به استقلال
می خواهم دراروپا بمانم

خبر امیدوارکننده رئیس نیروهای مسلح کل کشور 
استقلال و پرسپولیس می توانند بازیکن سرباز 

جذب کنند
ورزش: سردار موسی کمالی، رئیس اداره سرمایه انسانی نیروهای انسانی ستاد کل نیروهای 
مسلح در خصوص استفاده باشگاه ها از بازیکنان سرباز و اینکه در حال حاضر چه باشگاه هایی 
مجاز به استفاده از این طرح هستند گفت: طبق قوانینی که داریم سربازان ورزشکار  مثل سایر 
فرزندان ذکور باید خدمت سربازی خود را انجام دهند. سربازانی که ورزشکار هستند دو دسته 
هستند؛ عده ای که عضو تیم ملی هستند و آنها می توانند در فدراسیون های خودشان سربازی 
را انجام دهند و هر ســاله تعداد قابل توجهی را از ما تقاضا می کنند و ما آن را واگذار می کنیم. 
گروه دوم کسانی هستند که در سطح تیم ملی نیستند و بایستی وارد نیروهای مسلح شوند. 
الزامی نیست که هر ورزشکاری باید حتما ورزش کند اما ما این کمک را به ورزشکاران می کنیم 
و این بستر را فراهم می کنیم تا آنجایی که امکان داشته باشند تا وضعیت جسمی و مهارتی خود 
را حفظ کنند در تخصص خود حضور داشته باشند؛ اما اگر فوتبال مدنظرتان است فعلا فقط 
تراکتورسازی که اکنون مشکل قانونی از سوی فیفا پیدا کرده است. ملوان و نیروی زمینی و 

فجرسپاسی و تیم هایی در این سطح که زیرمجموعه نیروی مسلح هستند.
وی در خصوص اینکه با توجه به مشکل قانونی تراکتورسازی وضعیت بازیکنان سرباز چه خواهد 
شد گفت: حالا اگر تراکتورسازی مشکلش حل شود به آنجا می روند اما فعلا باید به لیگ دسته 
اول بروند. سردار کمالی درباره آخرین وضعیت احمد نوراللهی و امید عالیشاه نیز گفت: احمد 
نوراللهی که کسری خدمت آورده هنوز قطعی نشده و ان شاالله اگر قطعی شود ترخیص می شود. 
عالیشــاه هم که فعلا خدمت قانونی اش را انجام می دهد و اگر بحثی باشــد ارائه خواهد داد. 
صحبتی بود که در تیم دیگری ادامه سربازی اش را دنبال کند اما خودشان مایل نیستند پس 
تمرین می کند تا آمادگی اش حل شود و ان شاالله بتواند بازی کند. مهمترین بخش صحبت های 
رئیس نیروی انسانی ستاد کل به بحث در خصوص طرح وزیر ورزش برای سود بردن باشگاه ها از 
بازیکنان سرباز بود. سردار کمالی در این خصوص گفت: طرحی داده شده از سوی وزیر محترم 
ورزش که در حال بررسی است که اگر بشود ما بتوانیم راه حلی پیدا کنیم تا باشگاه های استقلال 
و پرسپولیس و بقیه باشگاه های دولتی بتوانند از خدمت ورزشکاران استفاده کنند که فعلا در 

حال بررسی است و به نتیجه قطعی نرسیده است و روند بررسی را طی می کند.



در افتتاحيه المپياد ورزشى بانوان مشهد عنوان شد

معاون وزير : المپيادهاى محلات مظهر توسعه يافتگى ورزش است
  سينا حسينى  با حضور معاون وزير ورزش 
و جوانان و مدير كل ورزش و جوانان خراسان 
رضوى و رئيس شــوراى اســلامى ، افتتاحيه 
هشتمين المپياد ورزشى بانوان محلات مشهد 
در سالن ورزشى بهشتى مشهد برگزار شد. در 
اين رويــداد ورزش همگانى بانوان ورزشــكار 
مشهد در رشته هاى مختلف ورزشى در قالب 
مســابقات محلى و منطقه اى با هم به رقابت 

خواهند پرداخت .
 مشــهدى ها تاكنون با برگزارى هفت دوره از 
رقابت هاى المپياد ورزشى محلات توانسته اند 
ركورد قابل قبولى را در بين كلان شــهرهاى 
ايران در حوزه ورزش بانوان به ثبت برســانند 
كه با برگزارى هشــتمين دوره اين رقابت ها 
آمار علاقمندى بانوان مشهدى به ورزش هاى 
انفرادى و گروهى نسبت به سال گذشته افزايش 
يافته است و مشهدى ها حالا مى توانند ركورد 
جديدى را در حوزه ورزش همگانى و شهروندى 

به ثبت برسانند.
*خانواده ســتون اصلى توسعه ورزش 

همگانى است
يكى از ميهمانان ويژه مراســم گشــايش اين 
رقابت ها غلامرضا شعبانى بهار ،معاون ورزش 
همگانى وزارت ورزش و جوانان بود كه به دعوت 
مســئولان اداره كل ورزش و جوانان به مشهد 
ســفر كرده بود، در مراسم افتتاحيه هشتمين 
المپياد ورزشــى بانوان محلات مشهد كه در 
سالن شهيد بهشــتى برگزار شد، توضيح داد: 
اگر بخواهيم ورزش به خصوص ورزش همگانى 
در جامعه نهادينه شــود بايد به ســه موضوع 

توجه كرد.
وى افزود: در توسعه ورزش همگانى در مرحله 
اول پدر و مادر نقش بسيار تأثيرگذارى دارند 
و در واقع ســتون اصلى توسعه ورزش هستند 

دومين مرحله نقش مدارس در توسعه ورزش 
همگانى است كه مى توان استعدادهاى دانش 
آموزان را در اين محل كشــف كرد و در نهايت 
سومين مرحله نقش محلات مختلف در سطح 

شهرهاى كشور در حوزه ورزش است.
شعبانى بهار با تقدير از مديريت شهرى مشهد 
براى برگزارى هشتمين المپياد ورزشى بانوان 
محلات مشهد تصريح كرد: اگر به دنبال توسعه 
ورزشى و نمود آن هستيم برگزارى المپيادهاى 
ورزشى محلات مظهر اين توسعه يافتگى است.
اين حركت اقدام بســيار ارزشمندى است كه 
اداره كل ورزش و جوانان و شهردارى مشهد به 

خوبى در حال برگزارى آن هستند.
معاون توســعه ورزش همگانى وزير ورزش و 
جوانان گفت: برگزارى اين المپياد ورزشى در 
آينده سبب مى شود تا در مسابقات بين المللى 
بتوانيم جوانان خود را اعزام كنيم كه اين مهم 
در حوزه ورزش قهرمانى بســيار حائز اهميت 

است.
رشد سرانه ورزش بانوان مشهدى 

محمد رضا حيدرى ، يكى ديگر از چهره هاى 
خاص مراسم افتتاحيه المپياد محلات ورزشى 
بانوان بود، رئيس شوراى اسلامى شهر مشهد 
كه پيش از اين علاقمندى اعضاى شورا براى 

ارتقاى ورزش همگانى و شــهروندى در شهر 
مشــهد را يكى از اولويت هاى ويژه شــوراى 
اسلامى شهر مشهد دانســته بود، در اين باره 
گفت: با همكارى شــورا و شــهردارى مشهد، 
سرانه فضاهاى ورزشى ويژه بانوان تا سال 97 

افزايش مى يابد.
محمدرضا حيدرى با بيان اين مطلب در ادامه 
توضيح داد: براى توسعه شــادابى و نشاط در 
شهر مشهد، بهترين بستر ورزش و به خصوص 
ورزش همگانى اســت.اميدواريم در سال 97 
با همكارى شوراى شهر و شــهردارى مشهد 
امكانات بيشترى براى ورزش همگانى در نظر 

گرفته شود تا شاهد نشــاط بيشتر جوانان در 
سطح جامعه باشيم.

رئيس شــوراى اسلامى شــهر مشهد تصريح 
كرد: توســعه زيرســاخت هاى ورزشى براى 
داشتن زندگى شاد و سالم شــهروندان يكى 
ديگر از مســائلى اســت كه بايد مورد توجه 
ويژه قــرار گيرد.درحال حاضــر، 60 درصد از 
زيرساخت هاى ورزشى شهر مشهد در اختيار 
بانوان است كه اين مهم كمك ويژه اى به بانوان 
مى كند تا در عرصه هاى مختلف ورزشى حضور 

پررنگى داشته باشند.
*بانوان بايد مطالبه گر باشند

اما كوروش صبوريان، به عنوان متولى ورزش 
خراسان رضوى از نقش ويژه بانوان در توسعه 
ورزش همگانى و قهرمانى خراسان رضوى به 
عنوان يك امتياز ويژه سخن گفت و درگفت و 
گو با خبرنگاران گفت:« ورزش بانوان ما در دو 
سه سال اخير رشد بسيار خوبى را شاهد بوده 
كه قطعا حاصل تلاش و زحمــت همه اركان 

مديريتى در ورزش استان و شهر مشهد است.
صبوريان تصريح كرد: ما با حداقل اعتبارات و 
امكانات بهترين نتايج و عملكرد در حوزه بانوان 
را بدست آورده ايم و اين مسئله نشان مى دهد 
كه ظرفيت و پتانســيل در حوزه ورزش بانوان 
اســتان زياد اســت.بارها خواهش كرده ام از 
بانوان كه مطالبه گرى داشته باشيد و از مديران 

بخواهيد كه حق شما را بدهند.
وى ادامه داد: در استان ما سرمايه گذارى هاى 
دولتى در بخش ورزش وجود ندارد و ما بايد با 
اعتبارات خودمان و يــا بخش خصوصى براى 
اعزام ورزشــكاران اقدام كنيم اما خوشبختانه 
در اين حوزه همواره بانوان ما را رو سفيد كردند 
و با كمترين هزينه بهترين افتخارات را كسب 

كرده اند.

كيهانى: قرارداد مربى تفتيان فسخ 
نشده است

ايســنا: رئيس فدراســيون دووميدانى مى گويد كه قرارداد مربى 
فرانسوى تفتيان فسخ نشــده و اين موضوع بعد از رقابت هاى داخل 

سالن آسيا بررسى مى شود.
 مجيد كيهانى گفت: قطع همكارى با مربى فرانسوى تفتيان صورت 
نگرفته است. قرار اســت عملكرد مربى تفتيان را بعد از رقابت هاى 
داخل سالن آســيا بررســى كنيم. با قطعيت مى گويم كه اين خبر 

صحت ندارد.

واكنش فدراسيون كشتى به ادعاى 
معاون وزير

ورزش: نايب رئيس فدراسيون كشتى گفت: تعهدات وزارت ورزش 
به فدراسيون كشتى پرداخت نشده است.

حميد بنى تميم، نايب رئيس فدراســيون كشــتى به صحبت هاى 
معاون وزير ورزش واكنش نشان داد و گفت: متأسفانه تعهدات وزارت 
ورزش كه بيش از 3 ميليارد تومان مى شــود به فدراسيون كشتى 
پرداخت نشده است. تعجب مى كنم كه با نامه نگارى هايى كه از سوى 
فدراسيون كشتى با وزارت ورزش و جوانان شده است؛ اما سرپرست 

معاونت مالى و پشتيبانى وزارت ورزش از آن اطلاعى ندارد.

صداى اعتراض تيم تازه المپيكى شده، بلند شد
جيب خالى و شكم گرسنه كاراته كاران!

ورزش سه: صداى اعتراض كاراته كاران به سياست هاى فدراسيون 
بار ديگر بلند شده است.

بعد از بازگشــت از بازى هاى جهانى فدراســيون كاراتــه براى رده 
بزرگسالان برنامه اى را تا پايان سال جارى ميلادى در نظر نگرفت. به 
نظر مى رسد فعلا فدراسيون تمركز خود را روى تيم هاى نوجوانان، 
جوانان و اميد گذاشته كه در آبان ماه بايد در مسابقات جهانى شركت 
كنند. اعزام نشدن ملى پوشان به رقابت هاى كاراته وان كه دائما در 
كشورهاى مختلف در حال برگزارى است، صداى اعتراض آنها را بلند 

كرده است. 
چند روز قبل بود كه ذبيح االله پورشــيب يكــى از باتجربه ترين 
ملى پوشــان كاراته ايران كه قصد دارد در ليگ كاراته وان آلمان 
شركت كند، در مصاحبه اى تند به كمبود امكانات اعتراض كرد: 
«فدراسيون كه هيچ پولى به ما نمى دهد در اين مسابقات شركت 
كنيم، نه خبرى از پاداش اســت و نه خبــرى از چيز ديگر، ما هم 
كه منبع درآمدى نداريم و هرچه داريم همين كاراته است. براى 
حضور در مســابقات ما مشــكلات مالى فراوانى داريم، بايد هيچ 
چيزى نخوريم و تمام پول هايى كه داريم را جمع كنيم و مابقى را 
قرض كنيم تا در مسابقات كاراته وان شركت كنيم، آيا اين انصاف 
است؟ وقتى با شــكم گرســنه و جيب خالى راهى هر مسابقه اى 

شويم فكر نمى كنم خيلى جالب باشد.» 

روسيه قهرمان واليبال
 اروپا شد

 ورزش:  در روز پايانى مسابقات واليبال قهرمانى مردان اروپا كه 
در لهســتان برگزار شد، تيم هاى ملى روســيه و آلمان به مصاف 
هم رفتند كه در نهايت تيم ملى روســيه توانســت با نتيجه 3 بر 
2، حريف خود را شكســت دهد و براى چهاردهمين بار به عنوان 

قهرمانى اروپا برسد.
در بــازى رده بندى هم تيم ملى صربســتان بــا نتيجه 3 بر 2 
بلژيك را شكست داد و به عنوان ســومى رسيد. به اين ترتيب، 
تيم هاى روسيه، آلمان، صربستان، بلژيك، ايتاليا، بلغارستان، 
جمهورى چك، اســلوونى، فرانسه، لهســتان، تركيه، فنلاند، 
اســتونى، هلند، اســلوواكى و اســپانيا در جايگاه هاى اول تا 

شانزدهم ايستادند.

خبر

سهشنبه 14 شهريور مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 ايران - سوريه

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه سه

سهشنبه 14 شهريور مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 ازبكستان - كره جنوبى

 ساعت: 19:30 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 14 شهريور مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 تركيه - كرواسى

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 14 شهريور مقدماتى جام جهانى 2018 روسيه
 ليختن اشتاين - اسپانيا

 ساعت: 23:15 زنده از وب سايت آنتن

پنجشنبه 16 شهريور  جام حذفى ايران
 پديده - تراكتورسازى

 ساعت: 18:15 زنده از شبكه ورزش

A مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 بلاروس 0 - 4 سوئد

 هلند 3  - 1 بلغارستان
 فرانسه 0 -  0 لوكزامبورگ

B مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 جزاير فارو 1 - 0 آندورا 

 لتونى 0 - 3 سوئيس
 مجارستان 0 - 1 پرتغال

H مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 استونى 1 - 0 قبرس

 جبل الطارق 0 - 4 بوسنى
 يونان 1 - 2 بلژيك

I مقدماتى جام جهانى منطقه اروپا - گروه
 كرواسى 1 - 0 كوزوو

D مقدماتى جام جهانى منطقه آفريقا - گروه
 سنگال 0 - 0  بوركينافاسو 

ميز نتايج

ورزش در سيما
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استارت 
ستاره ها در ليگ هاى خارجى 

شب فروغ هندباليست هاى 
ايرانى در اروپا

ورزش ســه: بازيكنان ايرانى كه در تيم هاى اروپايى قرار دارند 
توانستند در اولين هفته از ليگ هاى كشــورها آمار خوبى از خود به 

جا بگذارند.
تيم ديناموبخارست رومانى كه چهارستاره هندبال ايران برادران استكى، 
سيد عليرضا موسوى و سعيد حيدرى راد را در اختيار دارد به مصاف تيم 
فاگاراش رفتند و توانستند اين ديدار را با حساب 32 بر 23 به سود خود 
به پايان ببرند. در اين ديدار ستاره هاى ايرانى خوش درخشيدند . 

تيم چالاراسى كه شاهو نصرتى را  در اختيار دارد نيز به پيروزى 
رســيد.همچنين تيم كاديتن شــافهازن ســوئيس با 

درخشش پويا نوروزى نژاد ، بازيكن ايرانى خود  
به پيروزى رسيد.

مهلت 
يك هفته اى داورزنى به 

واليبال خراسان
ايسنا:  دبير هيئت واليبال خراسان رضوى مى گويد تكليف تيم 

دارى مشهدى ها در سوپرليگ واليبال تا بيستم شهريورماه مشخص 
مى شود. باقر سليمان نژاد در رابطه با آغاز تمرينات تيمى با عنوان مهران 
مشهد در سالن مهران اظهار كرد: با توجه به انصراف يكى از دوازده تيمى 
كه پيش از اين براى شركت در ســوپرليگ واليبال كشور در سال 1396 
اعلام شــده بود، جلســه اى را با داورزنى، معاون وزير ورزش و جوانان و 
سرپرست فدراســيون واليبال كشــورمان برگزار كرديم. وى افزود: 
در اين جلسه قرار بر اين شد تا فدراســيون واليبال به خراسان تا 

بيستم شهريورماه مهلت دهد تا بتوانيم ساز و كار لازم را براى 
تيمدارى آماده كنيم. تا اين تاريخ هيچ چيز مشخص 

نيست و اسامى بازيكنان و كادرفنى را اعلام 
نمى كنيم.

سياست 
عجيب فدراسيون جودو 

سدشكن جودوى ايران ممنوع 
المصاحبه شد!

ورزش سه: فدراسيون جودو در يك سال اخير سياست عجيبى را در 
قبال ملى پوشان در نظر گرفته است. 

سعيد ملايى توانست بعد از 10 سال يك مدال جهانى براى اين رشته به 
دست بياورد و به نوعى سدشكن باشد. 

با اينكه انتظار مى رفت مسئولان فدراسيون برخلاف پيش از مسابقات 
به ملى پوشان اجازه مصاحبه بدهند، در تماسى كه با سعيد ملايى 

داشتيم او از ادامه ممنوع المصاحبه بودن خودش خبر داد.  
مولايى گفت: آقاى رودكى مدير تيم ملى به من اعلام 

كرده حق مصاحبه ندارم.
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در حالى كه پژمان جمشيدى نتوانست در مراسمى كه باشگاه 
پرســپوليس براى او و چند تن از پيشكسوتان اين باشگاه 
به مناسب تولد آن ها برگزار كرده بود شــركت كند، اما در 
پستى اينســتاگرامى از لوح تقديرش كه به همراه پيراهن 
باشــگاه به محل فيلمبردارى فيلم جديد او فرستاده شده 

بود رونمايى كرد.

فرناندو آلونسو راننده مشهور اسپانيايى فرمول يك، 
در توئيترش از عضويت افتخــارى خود در تيم رئال 
مادريد خبر داد و عكسى نيز به همراه فلورنتينو پرز 
رئيس اين باشگاه با پيراهنى به نام آلونسو با شماره 

يك منتشر كرده است.

اميد عاليشاه كه اين روزها با مصدوميت دست و پنجه 
نرم مى كند، در اينستاگرام خود كليپى از تمرينات 
بدنسازى سنگينش منتشر كرده كه نشان مى دهد 
به چه شكل در راه بازگشت هرچه زودتر به ميادين 

تلاش مى كند.

حسين ماهينى مدافع پرسپوليس در توئيتى مى گويد 
در مراسم جشن تولد گادوين منشا، كيك را به گونه اى 
به صورت او كوبيده است كه اين مهاجم نيجريه اى تا 

نيم ساعت مشغول شستن خودش بوده است!

قهرمان مسابقات 2016 كاراته
اورعى: المپيك من را براى  خروج از كاراته منصرف كرد

امير محمد سلطانپور: اهميت رشته كاراته در ورزش ايران و توانايى 
ورزشكاران اين رشته كه بارها در مسابقات مختلف موفق به كسب 
عنوان هاى آسيايى و جهانى شــده اند بر كسى پوشيده نيست. اين 
اهميت زمانى بيشتر خود را نشان مى دهد كه مى دانيم سه سال ديگر 
كاراته براى اولين بار در المپيك نيز حضور خواهد داشــت و فراهم 
آوردن شرايط مناسب مى تواند ايران را به چندين مدال با ارزش در 
اين رشته در مسابقات المپيك توكيو برساند. كاراته به خاطر وجود 
رشته هاى منشعب شده بسيار زياد، دچار ناهماهنگى هاى مختلفى 
است كه يكى از دلايل اصلى عدم حضورش تا اين دوره در المپيك 
مى باشد، و اين وضعيت همانطور كه در مصاحبه با على اورعى قهرمان 
مسابقات جهانى2016 كيوكوشــين كاراته نيز خواهيد خواند در 

كشور ما وضعيت پيچيده ترى نيز به خود گرفته است. 
*مدت زيادى تا شروع رقابت هاى جهانى كاراته باقى نمانده 
است، زمان و شرايط اردو براى دفاع از عنوان قهرمانى ات به 

چه صورت است؟
مســابقات انتخابى تيم ملى اخيرا به پايان رســيد و من در وزن به 
اضافه نود كيلوگرم موفق به كسب عنوان قهرمانى شدم. اردوى ما از 
آخر شهريور در تهران برگزار خواهد شد اما احتمالا مانند اردوهاى 

گذشته شرايط آنچنان خوب نخواهد بود.
*چطور؟ مگر همين اردوها براى شما عنوان قهرمانى سال 

گذشته را به ارمغان نياورد؟
خير. من از دور سوم اردوى سال گذشــته از آن خارج شدم و براى 
خودم و با مربيان اختصاصى به تمرين پرداختم و با اطمينان مى گويم 

كه از لحاظ آمادگى بدنى در شــرايط بهترى نسبت به زمانى كه در 
اردو حضور داشتم قرار گرفتم. 

*مشكلات اين اردوها چيست؟
وضعيت تغذيه يكى از مشكلات اصلى در اين اردوها است. زمان بندى 
هم در امر تغذيه بسيار مهم است اما مثلا ما شاهد اين بوديم كه فاصله 
صرف صبحانه با آغاز تمرين بســيار بد بود و ما با شكم پر مجبور به 
تمرينات ســخت بوديم. وضعيت مربى نيز آنچنان جالب نيست و 
مربيان ما سبك هاى مختلفى داشتند كه عمدتا شايد مناسب سبكى 
كه من قرار بود در مسابقات شركت كنم نبود. ضمن اينكه مربيان ما 
معمولا در يك سبك متخصص نيستند و نمى توان براى تقويت آن 

سبك بر روى آن ها حساب ويژه اى باز كرد.
*شرايط اعزام ورزشــكاران كاراته به مسابقات مختلف 
آنچنان منظم به نظر نمى رسد. نظر شما در اين مورد چيست؟
دقيقا همينطور است. اعزام ورزشكاران رشــته كاراته به مسابقات 
بين المللى اين روزها به كارى شخصى و خصوصى بدل شده است. 
فدراسيون هيچ نظارتى بر كار اعزام ها ندارد و افرادى هستند كه بدون 
هيچ توانمندى و داشتن تمرين خاصى و فقط براى به دست آوردن 
رزومه، به مسابقات بين المللى اعزام مى شوند. نكته جالب اينجاست 
كه عده اى هســتند كه براى اعزام اين افراد پول مى گيرند و مانند 
تورهاى مســافرتى، آن ها را براى شركت در مسابقات به كشورهاى 

مختلف مى برند.
*اين احتمالا از همان مشكلات مالى فدراسيون سرچشمه 

مى گيرد؟

هميشه دغدغه مشكلات مالى براى ما مطرح شده اما بحث اسپانسر 
كه در اين زمينه نيز معضلات خاص آن را شــاهد هستيم با بحث 
ساماندهى اعزام ورزشكاران بسيار متفاوت است. هيئت و فدراسيون 
بايد شــرايط خود را در خصوص نظــارت بر اعزام ورزشــكاران به 
مسابقات بين المللى سريعا تغيير دهد وگرنه ما مشكلات بزرگى را در 

آينده شاهد خواهيم بود.
*در مورد اسپانسر و مشــكلات آن گفتيد. شرايط در اين 

مورد چگونه است؟
فدراسيون خود آنچنان در زمينه جذب اسپانسر موفق عمل نكرده و 
بر اين اساس مى گويد كه به دليل مشكلات مالى امكان حمايت هاى 
مالى از ورزشكاران و قهرمانان وجود ندارد، اما مشكل وقتى جدى تر 
مى شود كه ما براى در اختيار گرفتن اسپانســر شخصى نيز دچار 
مشــكل هســتيم. هنوز قانون معافيت مالياتى براى اسپانسرها به 

وجود نيامده اما با اين حال من به شكل فردى اسپانسر گرفته ام كه 
جا دارد همينجا از شركت عسل كوهدشت و آقاى مهندس محمد 

عليپور تشكر كنم.
*با اين مشكلات تاكنون به فكر خروج از كاراته و رفتن به 

رشته ديگرى نيز افتاده اى؟
در مورد خروج از كاراته فكر بسيار زيادى كرده ام و با توجه به شرايط 
ســختى كه داريم تنها عامل حضور كاراته در المپيك 2020 من را 
براى خارج نشدن از آن به شــك انداخته است. چند بارى تصميم 
گرفتم كه شــانس خودم را مانند ورزشــكاران ديگر رشته ها مانند 
بوكس و كشــتى كه در UFC و MMA موفقيت بيشترى كسب 
كرده اند، در اين رشــته ها امتحان كنم و بر همين اساس تمرينات 
خودم را بر روى رشــته بوكس نيز متمركز كرده ام، اما همين بحث 

المپيك تصميم گيرى در اين مورد را براى من سخت كرده است.

مجتبى عســگرپور : اســتاندار خراسان 
رضوى، در دومين گردهمايــى مدال آوران 
پارالمپيك از 1988 ســئول تا 2016 ريو كه 
در ســالن همايش هاى آستان قدس رضوى 
برگزار شد خطاب به پيشكسوتان و قهرمانان 

ورزشى گفت:
 هويت هر ملتى، تاريخ پرافتخار آن است؛ تاريخ 
پرافتخار ما از آريوبرزن ها تا دلاور مردانى كه 
در هشت سال دفاع مقدس مردانه جنگيدند 
تا مدافعان حرم كه دفــاع آنان نه تنها از حرم 

اهل بيت(ع) بلكه دفاع از شرف و انسانيت بود 
شكل گرفته است.همچنين قهرمانانى مانند 
محسن حججى ها و سردار قاجاريان ها و بسيار 
ديگرى كه در مقابل دشمن سينه سپر كردند 
و مفهوم حمايت از مســتضعفان را در جهان 
اســلام زنده كرده اند، تاريخ پر افتخار كشور 

ما را ساخته اند.
وى گفت: ســرمايه ورزش ما ساختمان ها و 
ابنيه ها نيستند بلكه ورزشكارانى هستند كه 
در دوران خود توانستند مرزهايى را فتح كنند 

و ورزشــكاران پس از آنها توانستند راه آنها را 
ادامه دهند.

شــعبانى بهار معاون وزير ورزش و جوانان 
هم در اين مراســم از ضرورت ويژه تجليل 
از مدال آوران و قهرمانان ورزش كشــور در 
رويدادهاى مختلف ســخن گفت و در اين 
باره افزود:« اين مراسم ها در حقيقت نوعى 
تشكر و قدردانى از زحمات كسانى است كه 
براى كشور در طى اين سالها افتخارآفرينى 
كردند. برگــزارى چنين مراســم هايى به 

لحاظ روحى و معنوى فضاى فرهنگى ايجاد 
مى كند كه بايد تداوم داشته باشد.مسئولان 
كشــور وظيفه دارند از چنين قهرمانانى كه 
هم در مياديــن بين المللــى و پارالمپيك 
افتخارآفرينى كردن و هم در صحنه جنگ 
قهرمان بودند تشكر كنيم و قدردان زحمات 

آنها باشيم.
شعبانى بهار در پايان خاطرنشان كرد:تجليل 
از مــدال آوران پارالمپيك در ادوار گذشــته 
كار بسيار ارزشــمندى بود كه بايد از محمود 

خسروى وفا و بانيان برگزار كننده اين مراسم 
تشــكر كرد كه با برپايى چنين كار فرهنگى 
باارزش و اخلاقى نشــان دادند كه به جايگاه 
پيشكسوتان احترام قايل هستند و بايد چنين 
مراسم هايى در فضاى ورزش كشور پررنگ تر 

ديده شود.
در اين مراســم محمدرضا داورزنى، معاون 
ورزشــى وزيــر ورزش و جوانــان، عباس 
عراقچى، معاون وزير امور خارجه، مسئولان 
استانى و مديران فدراسيون ورزش جانبازان 
و معلولان حضــور داشــتند و در پايان از 
نفرات مدال آور اين رقابت ها با اهداى لوح 

يادبود تقدير شد.

تأكيد دولت بر حمايت از ورزش جانبازان و معلولين



 جامعه/ محمود مصدق 
نزدیک به 20 سال از تصویب آیین  

نامه قانون ممنوعیت اســتعمال و 
عرضه سیگار و سایر مواد دخانی در اماکن عمومی 
و حدود 11 سال از ابلاغ اجرای آن توسط دولت 
می گذرد، اما همچنان شــاهد مصــرف قلیان و 
سیگار در قهوه خانه ها، رستوران ها، میهمانسراها، 

پایانه های مسافری و... هستیم. 
بر اســاس آنچه آمارها نشــان می دهد، ایرانی ها 
روزانه بین 10 تا 15 میلیارد  تومان ســیگار دود 
می کنند و قطعاً هزینه ای کــه مصرف قلیان بر 
خانواده ها تحمیل می کند، اگر بیشــتر از این ها 

نباشد، کمتر نیست.
از ســوی دیگر ارتباط مصرف مواد دخانی با بروز 
بســیاری از بیماری ها بویژه  انواع ســرطان ها  و 
مرگ زودرس برای پزشــکان و پژوهشگران این 
حوزه موضوعی ثابت شــده است، به گونه ای که 
گفته می شود سالانه 65 هزار نفر بر اثر کشیدن 
ســیگار و قلیان در کشور فوت می کنند و دولت 
و مــردم روزانه هزینه ای 30 میلیارد تومانی بابت 
درمان بیماری های ناشی از دخانیات می پردازند 
که این رقم با محاسبه سالیانه، معادل کل بودجه 

وزارت بهداشت می شود.  
بنابراین از منظر پیشگیری از اعتیاد و آسیب های 
اجتماعــی توجه و پرداختن بــه موضوع مصرف 
مواد دخانی، بویژه قلیــان که به اعتقاد برخی از 
کارشناسان بتدریج در حال تبدیل شدن به یک 

هنجار اجتماعی است،  بسیار اهمیت دارد.
اهمیتی که موجب شد تا هیئت وزیران آبان سال 
76 آیین نامه ممنوعیت استعمال و عرضه سیگار 
و سایر مواد دخانی در اماکن عمومی را تصویب و 

در بهمن سال 85 اجرای آن را ابلاغ کند. 
البته از آن زمان تاکنون اجرای آیین نامه یاد شده 
فراز و نشیب های زیادی داشته است؛ یعنی فقط 
در یک مقطع خیلی کوتــاه در اوایل دولت نهم 
آن هم در برخی از شهرها با مصرف دخانیات در 
اماکن عمومی مقابله شــد و در دیگر ایام دو دهه 
اخیر آنچه که مانده دود نخ های ســیگار و داغی 
ذغال های قلیان ها در سطح اماکن عمومی شهرها 

و روستاها بوده است.
با این همه پرســش این است که چرا آیین نامه 
منع عرضه ومصرف دخانیات در اماکن عمومی که 
در راستای قانون جامع کنترل و مبارزه با دخانیات 
تدوین و ابلاغ شده اســت، از سوی دستگاه های 
مسئول اجرایی نمی شــود؟ آیا ضعف از مجریان 
اســت یا قانون و آیین نامه یاد شده ضمانت های 

اجرایی لازم را ندارند؟ و مهم تر اینکه برای کنترل 
و کاهش مصرف دخانیات در فضاهای عمومی چه 

باید کرد؟

 نیازی به ضمانت های خیلی قوی نداریم
رئیس مرکز تحقیقات پیشگیری و کنترل دخانیات 
دانشگاه علوم پزشکی  شهید بهشتی در پاسخ به 
این پرســش قدس می گوید: قانون جامع کنترل 
دخانیات  اگرچه قانون بسیار خوبی است اما طی 

10 سال گذشته در اجرا به مشکل خورده است.
دکتر غلامرضا حیــدری، ضعف نظارت بر اجرای 
قانون از سوی مجلس و نبود هماهنگی لازم بین 
دستگاه های مســئول را مهم ترین دلایل اجرایی 
نشــدن  قانون ممنوعیت عرضــه و مصرف مواد 
دخانی در اماکن عمومی یاد می کند و می افزاید: 
در این ارتباط طی یک دهه گذشــته نه مجلس 
بدرســتی و با قدرت کار نظارت بر حسن اجرای 
قانون یاد شــده را  انجام داده و نه دســتگاه های 
مجری  یعنی  وزارت بهداشــت، وزارت صنعت، 
معــدن و تجارت، ســتاد مبارزه با مــواد مخدر، 
شهرداری ها، صدا و سیما و... توانستند با برگزاری  
جلسات منظم  و تشکیل زیر گروه های  پیگیری 

به صورت مناسب وظایفشان را اجرا کنند. 
وی ضمانت های اجرایی قانون یاد شده را مناسب 
ارزیابــی می کند و می گوید:  نیازی نیســت که 
ضمانت ها خیلی قوی باشــند. این ضمانت ها با 

یکسری هماهنگی های درون و بین سازمانی ایجاد 
می شــود، اما وقتی ستاد جلســه نگذارد و کار را 
پیش نبرد، عملاً تصمیم سازی  صورت نمی گیرد 

و قانون پیاده نمی شود.

 جریمه ها کم نیست
نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شــورای اســلامی هم معتقد اســت قانون منع 
دخانیــات در اماکن عمومی ضمانت های اجرایی 

لازم را دارد.
محمد حسین قربانی می گوید: طبق تبصره یک 

از بخش ب ماده 13 قانون جامع کنترل و مبارزه 
ملی با دخانیات جریمــه مصرف مواد دخانی در 
اماکن عمومی 5 تا 10 هزار تومان تعیین شــده 
و همچنین بر اســاس ماده 8 آیین نامه اجرایی 
این قانون، مســئولیت اجرای ممنوعیت مصرف 
این مواد با مدیران، کارفرمایان یا متصدیان اماکن 
عمومی اســت و چنانچه رعایت نشــود برای بار  
نخســت 5 میلیون تومان جریمه می شوند، وی 
می افزاید:این رقم کمی نیست چون اگر تکرار شود 

می توان مجوزش را لغو کرد. 
وی با تأکید بر اینکه از  وزارت بهداشــت،  وزارت 
صنعت و  ستاد مبارزه با مواد مخدر انتظار است 
تــا با جدیت با عرضه  و مصــرف مواد دخانی به 
خصــوص تنباکو در قهوه خانه هــا و دیگر مراکز 
عمومی مقابله کنند، تصریــح می کند: از طریق 
لغو مجــوز  قهوه خانه ها و میهمانســراهایی که 
ممنوعیت عرضه قلیان هــا را رعایت نمی کنند، 

می توان براحتی این بخش را مدیریت کرد.
از سوی دیگر نباید شائبه وجود دست های پنهان و 
مافیای دخانیات را که با تمام توان جلوی تصمیم 
گیری مجلس و اجرای  قانون توسط دولت بویژه 
در زمینه افزایش  مالیات بر دخانیات را می گیرد، 

نادیده گرفت.
محمد حســین قربانی،  نماینده مردم تالش در 
مجلس از جمله افرادی است که از لابی سنگین 
برای جلوگیــری از افزایش مالیات  خبر می دهد 

و  به قدس می گوید:ســیگار و قلیان از کالاهای 
آسیب رسان به سلامت افراد جامعه است؛ بنابراین 
باید مالیات ســنگینی برای آن ها وضع شــود تا 
مصرفشان کنترل و کاهش یابد. این درحالی است 
که به دلیل لابی هایی که صورت می گیرد مالیات 
قابل توجهی برای دخانیات وضع نمی شود و برای 
دریافــت همین اندک مالیات وضع شــده هیچ 

اراده ای در دولت نیست. 

 مسامحه به دلیل امنیتی!
احمد حمزه؛ عضو کمیســیون بهداشت و درمان 
مجلــس نیز کم توجهی دولت بــه اجرای قانون 
کنترل و مبارزه با دخانیات را عامل اصلی رشــد 
دخانیات بویژه استعمال تنباکو در کشور می داند 
و به ما می گوید: از آنجا که احتمال دارد برخورد 
با قلیان سراها مسائل اجتماعی و امنیتی به دنبال 
داشــته باشــد، کمی در اجرای قانون یاد شده 

مسامحه می شود.
این نکته قابل توجهی اســت که دکتر محســن 
روشــن پژوه، مدیر کل دفتر پیشگیری  و درمان 
اعتیاد سازمان بهزیستی نیز به آن اشاره می کند 
و به قدس می گوید: این قانون در یک مقطعی در 
برخی از شهرها از جمله تهران اجرا شده بود، اما 
بــا موج مقاومت گروه های مختلف جامعه مواجه 
شد. مثلاً جوانان و نوجوانان می گفتند ما تفریحی 
نداریم و این تفریح ماســت. یــا قهوه خانه داران 
می گفتند جمع آوری قلیان درآمدشان را کاهش 

داده است.
وی با بیان اینکه بخشی از دلایل اجرا نشدن قانون 
یاد شــده مقاومت جامعه بوده است، می افزاید: 
قطعاً مصرف سیگار و قلیان خیلی برای سلامت 
افــراد ضرر دارد، اما وقتــی جامعه آماده پذیرش 
ممنوعیت مصرف آن نباشد در مقابل آن مقاومت 
می کنــد، بنابراین اجرای قانونــی که جنبه های 
اجتماعی دارد، حتماً باید همراه با بسترســازی 
مناسب فرهنگی و اجتماعی باشد تا مردم از آن 

حمایت کنند.
مجری طرح پیمایش ملی خانوار در زمینه شیوع 
مصرف مواد مخدر با اشاره به ضرورت شناسایی و 
مقابله با زمینه های گرایش به مصرف مواد دخانی 
در کشور، می گوید: صرفاً با وضع قوانین ممنوعیتی 
نمی توانیم گرایش به مصرف قلیان را در کشــور 
کاهش دهیــم. البته قوانین چون دسترســتی 
بــه قلیان یا دیگر مواد مخدر را ســخت می کند 
 در مصــرف تأثیر می گذارد اما ایــن تأثیر زیاد و 

معنا دار نیست.

یک دهه تأخیر در اجرای قانون ممنوعیت مصرف مواد دخانی در اماکن عمومی! 

لابی سنگین برای جلوگیری از افزایش مالیات بر دخانیات
 سه شنبه 14 شهریور 1396 
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
طبق تبصره یــک از بخش ب ماده 13 
قانون جامــع کنترل و مبــارزه ملی با 
دخانیات جریمه مصرف مــواد دخانی 
در اماکن عمومی 5 تا 10 هزار تومان 
تعییــن شــده و همچنین بر اســاس 
ماده 8 آیین نامــه اجرایی این قانون، 
مســئولیت اجــرای ممنوعیت مصرف 
ایــن مواد بــا مدیــران، کارفرمایان یا 
متصدیان اماکن عمومی است و چنانچه 
رعایــت نشــود بــرای بار  نخســت 5 

میلیون تومان جریمه می شوند

رئیس سازمان محیط زیست با انتقاد از کوتاهی های 
سازمان متبوع خود:

 80 درصد وقت و نیرویم را صرف آب می کنم

 جامعه/ صادق محمودی   عیســی کلانتــری، رفع بحران آب را 
اولویت نخست ســازمان حفاظت محیط زیست خواند و گفت: 80 

درصد وقت و نیرویم را صرف آب می کنم.
به گزارش خبرنگار ما، رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست صبح 
دیروز و در نخستین نشست خبری اش با بیان این مطلب افزود: کمبود 
آب یک تهدید بزرگ اســت و اگر رونــد فعلی مصرف آب ادامه یابد 

کشور را نابود می کند.
وی با اشــاره به اینکه موضوع آب در سازمان حفاظت محیط زیست 
جایگاهی نداشته است، تصریح کرد: برای اثبات این موضوع همین بس 
که بدانیم بودجه بخش هوا و یا نیروی انسانی سازمان حفاظت محیط 

زیست 20 برابر آب است.
معاون رئیس جمهور با اشاره به اینکه امروز 70 درصد مشکل کشور، 
مشکل آب است، تصریح کرد: تنها کشور ی در دنیا هستیم که بیش 
از 110 درصد از آب تجدید پذیرش را اســتفاده می کند در حالی که 
حتی کشــورهای آفریقای شمالی و خاورمیانه بیش از 60 درصد آب 

تجدیدپذیرشان را مصرف نمی کنند. 
کلانتری با تأکید بر اینکه نباید محیط زیست را درگیر مسائل جزئی 
کنیم، افزود: سیاست سازمان حفاظت محیط زیست، سیاست متوازن 
و توســعه پایدار است و همه دستگاه ها باید با این سیاست هماهنگ 

باشند.
وی در همین زمینه اضافه کرد: حفظ محیط زیســت باید در اولویت 
کار دولت باشد، البته سازمان محیط زیست هم باید در راستای توسعه 
پایدار و متوازن حرکت کند و با دستگاه های اجرایی تعامل داشته باشد 
و در مسائلی که پیش می آید راهکار ارائه بدهد؛ چرا که قدرت متوقف 
کــردن برخی چیزها را ندارد وگرنه نمایندگان مجلس و حتی مردم 

آن را پس می زنند.
کلانتری با اذعان به ضعیف بودن سازمان متبوعش گفت: بودجه این 
ســازمان به 600 میلیارد تومان هم نمی رسد، در حالی که بودجه ای 
که دولت به هفت منطقه آزاد اختصاص می دهد 2000 میلیارد تومان 
است. در واقع بودجه ما به اندازه بودجه دو منطقه آزاد هم نمی شود؛ 

بنابراین رسانه ها در برخورد با ما سختگیرانه اما منطقی رفتار کنند. 
به گفته وی در حال حاضر سازمان محیط زیست از نیروی انسانی لازم 
برخوردار نیست و از لحاظ علمی هم توان بالایی ندارد؛ بنابراین قرار 
است بخشی از مسئولیت هایش مثل نظارت بر پالایشگاه ها و تولید 

خودروها به دانشگاه ها واگذار شود. 
رئیس کارگروه ســتاد احیای دریاچه ارومیه که در ادامه این نشست 
رســانه ای پاسخگوی خبرنگاران بود در پاسخ به قدس درباره آخرین 
وضعیت این دریاچه وهزینه هایی که تا کنون صرف آن شــده است، 
گفت: در حال حاضر وضعیت آب این دریاچه تثبیت شده ولی برای 
احیای آن اتفاق جدیدی نیفتاده است. یعنی خطر خشکیدگی کامل 

آن از بین رفته اما مشکلات دریاچه همچنان باقی است. 
به گفته وی سه ســال پیش به دلیل بروز پدیده گردوغبار نمکی از 
دریاچه ارومیه فشار خون مردم تبریز یک دهم بالا رفته بود که اکنون 
با ایجاد پوشش گیاهی مناسب در اطراف این دریاچه از سوی سازمان 

جنگل ها تا 70 درصد این نوع گردوغبار مهار شده است.
کلانتری با اشاره به پر هزینه بودن آبرسانی به دریاچه ارومیه، تصریح 
کرد: به جز طرح انتقال آب رودخانه مرزی زاب به دریاچه ارومیه بقیه 
طرح ها به دلیل تخصیص نیافتن بودجه یا متوقف هستند یا با کندی 
پیش می روند، این در حالی اســت کــه احیای این دریاچه منوط به 

تأمین منابع مالی مورد نیاز از سوی دولت است.
به گفته کلانتری برای نجات دریاچه ارومیه نیاز به 20 هزار میلیارد 
تومان است که تا کنون 2500 میلیارد تومان هزینه شده و برای سال 

96 نیز 1000 میلیارد تومان اختصاص یافته است.
او در ادامه و در پاســخ به خبرنگاری، ظرفیت تولیدات کشــاورزی 
در ایران را محدود دانســت و گفت: این مهم نیســت که چه چیزی 
می خواهیم تولید کنیم، در حال حاضر مهم این است که اولویت اصلی 

کشور مصرف کمتر آب و اولویت دومش بهره وری بیشتر باشد.
وی در خصوص مواضع سازمان حفاظت محیط زیست درباره تولید 
محصولات تراریخته گفت: مسائل محیط زیست کشور آن قدر بزرگ 
است که تولید تراریخته شاید یک در هزار آن ها اهمیت داشته باشد؛ 

بنابراین باید به مسائل اساسی تر بپردازیم. 
وی همچنیــن از افزایش اختیارات مدیران کل اســتان ها خبر داد و 
گفت: باید توجه داشــته باشیم که حفاظت به صورت صفر یا صدی 
نیســت، بلکه یک تعامل است که باید با مدیریت درست انجام شود. 
مثلاً در روزهای گذشته با هر یک از مدیران کل استان ها یک ساعت 
گفت و گو کردم که 28 نفر از 31 نفر آن ها بزرگ ترین مشکل مدیریتی 
شــان در جهت حفظ محیط زیست را خود سازمان عنوان کردند، بر 
این اســاس گفتم هر درخواستی که در خود استان قابل انجام است، 
مطلقاً به ســازمان نفرستند، مگر اینکه توان علمی لازم را در استان 
نداشته باشند؛ چون مسائلی که می توانیم درباره آن ها تصمیم بگیریم 
و تا 90 درصد به خواسته مان که حفظ محیط زیست است، برسیم 
اگر تصمیم نگیریم و منتظر نتیجه 100 در صدی باشیم، چیزی جز 
تخریب محیط زیست نصیبمان نمی شود. چون دستگاه های اجرایی 
طبق قانون فقط تا ســه ماه منتظر پاسخ نامه شان می مانند و بعد از 
این مدت پروژه شان را عملیاتی می کنند و این گونه آسیب بیشتری به 

محیط زیست وارد می شود.
وی در پایان با اشاره به اینکه با همکاری شهرداری تهران برای کاهش 
آلودگی پایتخت تلاش خواهد کرد، درباره حفظ حیات وحش گفت: 
من متخصص حیات وحش نیستم، اما تصمیم دارم در محیط زیست 
هر تخصصی را به متخصص مربوطه واگذار  کنم؛ بر این اساس قصد 
دارم مدیریت این بخش را به آقای نمکی که یک صاحبنظر در حیات 

وحش است، بسپارم.

محیط زیست

 جامعه/ محبوبه علی پور  فعالیت ها و برنامه های نامنسجم 
و جداگانه دستگاه های متولی مانع اصلی در کنترل و کاهش 

آسیب های اجتماعی محسوب می شود.
دکتر محمد باقرالفت، معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جــرم قوه قضائیه با بیــان این مطلب در مراســم رونمایی 
سامانه الکترونیکی پیشــگیری از طلاق گفت: آمار سامانه 
ثبت طلاق کشــور در زمینه رصد علــل و آمار دقیق طلاق 
به کارگرفته می شــود تا از این طریق ورود پرونده ها به قوه 
قضائیه کاهش یابد و کیان و انسجام خانواده حفظ شود. وی 
افزود: سازمان بهزیستی به عنوان مجری طرح مشخص شده 
و سایر دستگاه ها به همکاری با این سازمان مکلف شده اند و 
همچنین شورای عالی انقلاب فرهنگی بر امورنظارت خواهد 

کرد.

  اهمیت آمارها در حوزه آسیب های اجتماعی
در ادامه این مراســم معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهور 
در امور زنان و خانواده بر ضرورت نگاه فرابخشــی و فراقوه ای 
برای کاهش آسیبهای اجتماعی تأکید کرد و گفت: دین برای 
کاهش آلام و رنج های آدمی است؛ از این رو در جامعه دینی 
که متأثر از این آموزه هاست نیز باید آسیبها و رنج های مردم 

کاهش پیدا کند. 

وی با اشــاره به اهمیت رصد اطلاعــات و آمارها در کاهش 
آسیب های اجتماعی ادامه داد: بحث مشکلات خانواده از اهم 
مسائل اجتماعی کشور است، البته بخشی از این چالش ها در 
جوامع جهانی اتفاق می افتد و ناشــی از تحولات اقتصادی و 
اجتماعی و دوران گذاری اســت که جوامع تجربه می کنند. 
وی تصریح کرد: بخشی نیز خاص جامعه ما به شمارمی آید 
بنابر این انتظارمی رود امروزه جامعه ما از شــعار و گفتار به 

عملکرد برسد.
ابتکار با اشاره به اثرگذاری خدمات اورژانس اجتماعی گفت: 
بر اســاس برخی محدودیتها که بی دلیل تعریف کرده ایم، 
جوانان ما در ناآگاهی و تصمیمات غلط وارد رفتارهای پرخطر 
می شــوند که عزت نفس و آینده زندگی آن ها را تحت تأثیر 
قرار می دهد از این رو باید این موضوع با حضور متخصصان 
صاحب نظر و همکاری حوزه های علمیه بررسی و راهکارهای 

لازم برای ارتقای آگاهیهای نسل جوان فراهم شود.
معــاون رئیس جمهــور در امور زنان و خانــواده با تأکید بر 
گســترش جلوه های خشــونت در جامعه خاطرنشان کرد: 
ضروری است که لایحه تأمین امنیت زنان که در قوه قضائیه 
در مراحل پایانی قرار دارد، هرچه ســریع تر به اتمام برسد تا 
این میزان خشونت در خانواده و جامعه که به مردان، زنان و 

فرزندان آسیب می زند، کاهش پیدا کند.

  افزایش سازش زوج های در آستانه طلاق
انوشیروان محسنی بندپی، رئیس سازمان بهزیستی کشور نیز 
با اشــاره به اجرای طرحی مشترک با قوه قضائیه در زمینه 
ثبت الکترونیک طلاق گفت: طی اجرای طرح یادشده سازش 
زوج های در آستانه طلاق که به مراکز مشاوره مراجعه کرده اند 
18 درصد افزایش یافت و30 درصد از شمار مراجعان به مراکز 

دادگستری کاهش یافت.
وی افزود: مطابق برنامه ششم ما مکلف به ایجاد مراکز در همه 
شــهرهای بالای 50 هزار نفر شده ایم و در سال جاری 150 
مرکز در برنامه بوده که 100 مرکز تا کنون افتتاح شده است.

محسنی بندپی در حاشیه این مراسم در گفت و گو با گزارشگر 
مــا تأکید کرد: اطلاعات ســامانه ملی پیشــگیری از طلاق 
مجموعــه ای از اطلاعات خانوادگی اســت که محرمانه تلقی 
شده و محافظت می شود از این رو امکان دسترسی به آن برای 
همگان مقدور نیســت، البته از آنجا که شاخصه های ویژه ای 
برای ارزشیابی سامانه پیشگیری از طلاق تعریف شده گروه های 
نیازمند به این داده ها همانند رسانه ها با صلاحدید متولیان امر 

می توانند از نتایج اطلاعات این شاخص ها استفاده کنند. 
وی همچنین افزود: مراکز مشاوره دارای پرونده الکترونیکی 
می شوند. چنان که با این شیوه می توان وضعیت خروجی و 

میزان اثربخشی عملکرد مراکز مشاوره را ارزیابی کرد.
رئیس سازمان بهزیستی با اشاره به سابقه صدور مجوز ایجاد 
مراکز مشــاوره از سوی نهادها و دســتگاه های متعدد گفت: 
توسعه مراکز مشــاوره به ذات، موضوع ناخوشایندی نیست 
و صدالبتــه باید صورت بگیرد اما باید کســانی در این مقوله 
مشــارکت کنند که ویژگی های لازم را دارا باشــند. از این رو 

در احکام برنامه ششم توسعه صدور مجوز برای مراکز مشاوره 
به بهزیســتی واگذار شده اســت. حبیب الله مسعودی فرید، 
معاون امور اجتماعی سازمان بهزیستی کشور نیز در خصوص 
تمهیدات لازم برای توفیق در طرح سامانه پیشگیری از طلاق 
به گزارشــگر ما گفت: در راه اندازی این سامانه سعی شده به 
دیگر طرح ها و تجربیات گذشــته همانند طرح خانواده پایدار 
توجه شود. از همین رو برای موفقیت در سامانه پیشگیری از 
طلاق همکاری های بین بخشی تقویت شده است؛ زیرا برای 
کاهش وساماندهی هر معضل اجتماعی تنها یک سازمان و یک 
مجموعه نمی تواند موفق باشد؛ چراکه ممکن است هریک از 
جوانب این مقوله به سازمان و دستگاه خاصی ارتباط پیدا کند. 
همچنین سعی شده در اجرای این طرح پشتوانه های علمی 
قوی تر ایفای نقش کننــد. مقوله دیگر اینکه به خدمات ارائه 
شــده درقالب طرح مزبور نگاهی فرایندی داشته ایم و درحال 
حاضر نیز گروهی توانمند را برای پایش روند اجرایی این طرح 

در نظر گرفتیم تا هر ماه جلسات تخصصی برگزار شود.

رئیس سازمان بهزیستی در گفت و گو با قدس خبر داد

صدورپروندهالکترونیکیبرایمراکزمشاورهای

سرپرست اتحادیه تاکسیرانی های شهری کشور: رئیس سازمان حج و زیارت اعلام کردمدیرکل عتبات سازمان حج و زیارت خبر دادرئیس کمیته امداد:

 فقر در ایران
از بین نمی رود

 نام نویسی بیش از 15 هزار نفر 
برای سفر اربعین

 بازگشت حجاج ایرانی
از امروز

علت توقف تحویل تاکسی های نو 
بدهی گمرک به خودرو ساز است

ایلنا: پرویز فتاح گفت: برای از بین بردن فقر باید زیر بنای 
اقتصاد درست شود. 

ســید پرویز فتاح، گفت: فقــر در ایران از بیــن نمی رود. 
کمک هایی که از سوی مردم می شود مبلغ کلانی است اما با 
این مبالغ اصلاً نمی توان فقر را ریشه کن کرد و کمیته امداد 

تنها حمایت مالی می کند.
پرویز فتاح ادامه داد: بــرای از بین بردن فقر باید زیر بنای 
اقتصاد درســت شود. ســرانه درآمد هر ایرانی افزایش پیدا 
کند، اقتصاد رشد کند و از رکود خارج شود، تولید افزایش 
پیدا کند و ضریــب محرومیت مناطق محروم کاهش پیدا 
کند. انجام این دسته از ضرورت ها وظیفه کمیته امداد امام 
خمینی نیست و کمیته امداد فقط پرداخت بلاعوض انجام 
می دهد. رئیس کمیته امــداد امام خمینی افزود: ما انتظار 
داریم که وقتی پرداختــی را انجام می دهیم، فرد به دنبال 
درآمد از این کمک ها برود و اشتغالزایی کند تا بتواند خودش 

به درآمد دست پیدا کند.

فارس: مدیر کل عتبات سازمان حج و زیارت درباره آخرین 
وضعیت نام نویســی زائران اربعین در سامانه سماح، گفت: 
تاکنون بیش از 15 هزار نفر در این سامانه نام نویسی کرده 

و بیمه هم برای زائران اجباری است.
محسن نظافتی افزود: زائران می توانند با بهره مندی از بیمه 
اجباری در این خصــوص در صورت بروز حوادث مختلف، 
بیماری، تصادفات، فشارهای جمعیت و یا حملات تروریستی 
از بیمه اجباری که پشــتوانه حمایتی زائران است بهره مند 

شوند.
وی تصریح کرد: امســال برای چهارمین سال پیاپی سامانه 
سماح برای نام نویسی زائران اربعین در نظر گرفته شده است 
که مردم می توانند هر جایی که دسترسی به اینترنت داشته 
باشند، نام نویســی خود را انجام دهند، ضمن اینکه زائران 
اربعین همچنین می توانند با مراجعه مستقیم به 2400 دفتر 
زیارتی وابسته به ســازمان حج و زیارت نام نویسی خود را 

انجام دهند. 

مهر: رئیس سازمان حج و زیارت گفت: اولین پرواز بازگشت 
حجاج جمهوری اسلامی ایران به کشــور امروز از فرودگاه 

جده انجام می شود.
حمید محمدی با اشاره به پایان موسم حج گفت: با توجه به 
پایان موسم حج سال جاری و بازگشت توأم با سلامت همه 
حجاج از منا به مکه مکرمه پروازهای بازگشــت حجاج به 

کشور از آغازین ساعات امروز آغاز می شود. 
وی با اشــاره به تســریع در انجام پروازهای بازگشــت و 
اســتفاده از تسهیلات بیشــتر فرودگاه مدینه گفت: طبق 
برنامــه ریزی انجام شــده پرواز بخشــی از حجاج مدینه 
 علاوه بر فرودگاه جده، از فــرودگاه مدینه منوره نیز انجام 

می شود. 
رئیس ســازمان حج و زیارت تأکید کرد: تلاش می شود که 
حجاج با پروازهای منظم تر که از دو فرودگاه جده و مدینه 
منوره به مقصد 20 فرودگاه کشور انجام می شود، به سهولت 

و سلامت به میهن بازگردند.

ایرنا: سرپرست اتحادیه تاکسیرانی های شهری کشور اعلام 
کرد: علت توقف تحویل تاکســی های نو بدهی گمرک به 
خودرو ساز و عمل نکردن به تعهدات است، که موجب شده 
تحویل تاکسی نو ثبت نامی در طرح 90هزار دستگاه متوقف 

شود.
مرتضی ضامنی افزود: نوســازی 90هزار تاکسی فرسوده از 
ســال 94 آغاز شد و در ادامه آن مقرر شد که ارزش گواهی 
اسقاط شامل 5 میلیون تومان برای هر تاکسی در نظر گرفته 

شود.
وی تأکید کرد: اکنون 55هزار متقاضی که در طرح نوسازی 
تاکســی نام نویســی کرده اند، خودرو های خود را تحویل 
گرفته اند،در حالی که فقط مبلغ اســقاط 10 هزار خودرو 
اســقاطی از سوی گمرک به شــرکت خودرو ساز پرداخت 

شده است.
وی تصریح کرد: به همین دلیل هم بود که از 15 مرداد سال 

جاری این طرح به طور موقت تعطیل شد.
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